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v  minulých  vydáních  zpravo-
dajů  jsem  se  snažil  reagovat 
na  řadu  podnětů,  které  se 
ke mně dostaly. 
Ve svých úvodnících   jsem se 
věnoval  často  i  mezilidským 
vztahům.
I když někdy z článků vyzníval 

možná  i  pesimismus  či  jisté  obavy,  jistě  jste 
i postřehli, že  jsem častokrát vyzvedával úspě-
chy  bolatických  občanů  i  jejich  zájem  o  dění 
v obci,  jejich pracovitost a ochotu udělat něco 
navíc pro druhé!
A  také  jsem  vždy  zdůrazňoval,  že  lépe  je 
na  nedostatky  upozorňovat,  abychom  se  jich 
příště mohli vyvarovat.
V tomto úvodníku bych se rád ohlédl za posled-
ními  čtyřmi  lety  v  životě  obce,  a  vlastně 
za posledními 12 lety.
Od  roku  1998,  díky  Vaší  důvěře,  vykonávám 
funkci starosty obce. Každý rok mého funkčního 
období byl něčím zajímavý.
K  těm  největším  zajímavostem  i  úspěchům 
lze  zařadit  např.  získání  prvního  titulu  soutěže 
Vesnice  roku  v  roce  1999,  zahájení  výstavby 
kanalizace a čistírny odpadních vod na Borové 
(2001),  výstavba  nové  tělocvičny  na  podzim 
2006,  zahájení  provozu  bolatické  čistírny 
odpadních  vod  (2007),  realizace  průmyslové 
zóny od roku 2004, atd. 
V posledních čtyřech letech se obci díky dotacím EU, 
státu a kraje podařilo získat přes 40 miliónů Kč.
K  nejvýznamnějším  investicím    patřily  –  kruhová 
křižovatka  v  centru  obce  (2007),  opravy  ulic 
Náplatková,  ul.  Luční  (2007),  ul.  Nová  (2008)), 
komunikace  a  infrastruktura  v  průmyslové  zóně 
(2007,  2008),  zahájení  opravy  budov  ZŠ  a MŠ 
(2008, 2009),  výstavby parkovišť  v  obci  (u  Jed-
noty, na řadovkách, u hřiště, na ul. Krátká – 2008), 
výstavba dětských hřišť a sportovišť (na ul. Horní, 
na skládce v Borové, v areálu FK, hřiště s umělým 
povrchem). V letošním roce k těmto akcím přibyla 
i rekonstrukce zdravotního střediska.
Možná  ještě  důležitější  než  investice  byly  pro 
obec další významné události. V roce 2007 se 
totiž  díky  vzájemné  spolupráci  obce,    občanů 
a  odborníků  vytvořil  Strategický  plán  rozvoje 
obce Bolatice do  roku 2022, podle kterého by 
z naší obce měla vzniknout moderní a prospe-
rující obec.
Od  roku  2006  je  obec  členem  Národní  sítě 
zdravých měst a díky mnoha kontaktům s jiným 
městy  se  v  obci  výrazně  zlepšila  komunikace 
i spolupráce obce s občany.
I to se projevilo v získání druhého titulu v soutěži 
vesnice  roku  2008  v  Moravskoslezském  kraji 
a  umístění  na  3.  místě  v  mezinárodní  soutěži 
LIVCOM, kterou organizuje OSN a která srovnává 
kvalitu života v obcích a městech na celém světě!
Za všemi úspěchy obce, ať už v oblasti investiční 
či  lidských  zdrojů,  je  týmová  práce mnoha  lidí, 
častokrát podpořena všemi občany Bolatic!
Právě díky pracovitosti, cílevědomosti a svědomi-
tosti občanů získala obec v regionu vysoký kredit!
Bolatice  se  staly  místem  pro  kvalitní  život, 
místem, které žije a kde život běží naplno.
V obci  je rozsáhlá síť různých služeb, dostatek 
parkovacích mít, poměrně solidní možnosti pro 
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Poděkování občanům, spolkům organizacím 
i firmám za spolupráci

Málokteré obce či města se mohou 
pochlubit tak aktivními a vstřícnými 

občany jako naše. I to patří k pozitivnímu 
obrazu Bolatic. A je opravdu dobře, že 
zájem občanů, spolků i firem o dění v obci 
je stále velký!
Obec Bolatice  proto touto cestou děkuje:
a) Spoluobčanům 
- za úklid a údržbu veřejných ploch (zeleň, 
chodníky, komunikace)
- za nahlašování poruch na kanalizacích, 
vodovodech, veřejném osvětlení, atd.
- z ul. Svobody, Hlučínská, Opavská – 
za dožínkovou výzdobu u příležitosti oslavy 
Dožínek v obci
- z ul. Horní – za péči o dětské hřiště 
(sekání trávy, údržba)
- z ul. Hlavní, Krátká, Okružní, U Hřiště, 
Zahradní, Horní, části Hlučínská-Mírová, 
části mezi Družstevní a Opavská – za uspo-
řádání Štrasenfestů pro své spoluobčany
- p. Vladimíru Složilovi a jeho přátelům – 
za uspořádání Country festivalu
- p. Manfredu Ruskému – za poskytnutí 
materiálů pro připravovanou publikaci     
o historii obce
- Ing. Jiřímu Bělákovi – za pomoc při zís-
kání Grantu od firmy Akzo Nobel pro MŠ  
na výstavbu dětských prolézaček
- p. Janu Dorušákovi – za darování fotogra-
fií obci z Kácení máje
- p. Rudolfu Nandzikovi – za pomoc při orga-
nizaci Dožínek a za moderování Dožínek
- p. Dominiku Teuerovi  - za pomoc při 
organizování Dožínek a za zajištění obilí 
pro výzdobu na Dožínky
- p. Jiřímu Burianovi – za pomoc při orga-
nizaci Dožínek
- Otci Przemkovi – za účast v dožínko-
vém průvodu, za sloužení slavnostní mše    
na poděkování za úrodu, za uspořádání 
sbírky pro postižené občany obce Heřmanice     
- p. Daliboru a Karlu Kupkovým - za pomoc 
při organizaci Dožínek
- p. Pavlu Fusovi - za pomoc při organizaci 
Dožínek v kostele
- p. Karlu Ostárkovi a jeho kamarádům - 
za organizování soutěží pro děti a malování 
na tělo a obličej na Dožínkách

- Lucii Šulové, Nikole a Filipovi Pagáčovým 
- za pomoc při organizaci Dožínek a účast 
v průvodu
- p. Anežce Sněhotové - za výzdobu kostela 
k Dožínkám
- p. Ivaně Steuerové - za věnování knih 
do knihovního fondu
- p. Ing. Danielu Kozlovi – za návrh 
na vytvoření komise pro rozvoj a výstavbu 
v obci a za pomoc obci při řešení stavebních 
problémů
- rodině paní Hedviky Herudkové, jejím pří-
buzným a známým – za zajištění občerstvení 
pro účastníky Dožínek
- manželům Kiszkovým - za věnování slámy 
na výzdobu kruhového objezdu
- p. Kocianovi z Kravař - za věnování balíků 
slámy na výzdobu ulic při dožínkovém průvodu
- mužské taneční skupině BOBŘI 
– za reprezentaci obce na Storchenfestu 
v Linum (31. 7. – 1. 8.), na Festivalu kultury 
Hlučínska v Hlučíně 11. 7. a za vystoupení 
na Dožínkách
- manželům Marii a Josefu Fusovým - 
za pomoc při organizaci Dožínek.
b) Spolkům a organizacím:
- SDH Bolatice – za pomoc při odstraňování 
následků po povodni 17. 7.; za zapůjčení 
vozidla pro dopravu muzikantů do družební 
vesnice Linum a pro účastníky Jugendcampu 
do Gliwic; za uspořádání hasičské slavnosti; 
za pomoc při organizaci Dožínek
- SDH Borová – za pomoc při odstraňo-
vání následků po povodni 17. 7.; za účast 
zástupců SDH v dožínkovém průvodu; 
za uspořádání hasičské slavnosti
- SDH Strahovice – za pomoc při odstraňo-
vání následků po povodni 17. 7.
- Seniorkám z Klubu seniorů – za účast 
v programu na Festivalu kultury Hlučínska 
11. 7. v Hlučíně; za výzdobu schodů do kos-
tela při Dožínkách, za účast ve vesnických 
krojích v dožínkovém průvodu; za přípravu 
programu pro Dožínky (zpěv, tanec, ukázka 
mlácení, dožínkové jídlo)
- FK Bolatice – za pomoc při organizaci 
Dožínek; za zapůjčení stolů, lavic a stánků 
pro dožínky; za uspořádání Sportovní slav-

Co se dočtete v dalším zpravodaji?
• Jak dopadly komunální volby v Bolaticích • Bude obci konečně přidělena dotace na opravy 
a výstavbu nových poldrů? • Získala obec dotaci na dokončení rekonstrukce budov ZŠ? • Podařilo 
se obci získat dotace ze SFŽP ČR na lesopark u nádraží a na zateplení některých obecních budov? 
• Jak se osvědčil sběr zeleně v areálu TS Bolatice? • V jaké formě proběhnou oslavy 760. výročí 
1. písemné zmínky o obci Bolatice? • O Vánočním koncertu, akcích OÚ a dalších zajímavosti,….

získání zaměstnání a především je zde bohatý 
kulturní i společenský život.
Bolatice také mají  jednu výhodu oproti ostat-
ním  obcím  a  městům.  Nebojíme  se  o  pro-
blémech  hovořit,  snažíme  se  je  pojmenovat 
a hledat řešení, jak je překonat!
Všechny  úspěchy,  které  obec  v  průběhu  let 
získala,  by  však  nedosáhla,  kdyby  členové 
zastupitelstva netáhli za jeden provoz a neměli 
společný  cíl  –  vybudovat  obec,  ve  které  se 
lidem bude žít dobře, šťastně a spokojeně!
A samozřejmě by žádné úspěchy nebyly, pokud 
by občané obce nepodporovali svou obec!
Jsem přesvědčen, že naše obec je připravena 
na  další  kvalitnější  posun  ve  svém  rozvoji, 
protože v ní  žije mnoho  lidí,  kteří    jsou velmi 
šikovní a svoje schopnosti dávají i ve prospěch 
obce.

Vážení spoluobčané,
jistě  jsou  i  věci,  které  se  úplně  nepodařily. 
Ale  těch,  které  se  nám  podařilo  dotáhnout 
do  úspěšného  konce,  je  mnohem  více. 
A těchto úspěchů by nebylo možné dosáhnout 
bez vzájemné důvěry, spolupráce a úcty.
Rád  bych  proto  vyjádřil    poděkování  všem, 
kteří mi v mé práci pomáhali.
Děkuji  členům  zastupitelstva  obce,  členům 
rady obce, členům  výborů a komisí, zaměst-
nancům  OÚ  za  práci  pro  obec,  občany 
i za výbornou spolupráci se mnou.
Děkuji  všem  členům  výborů  spolků  a  orga-
nizací  za  obětavou  práci  pro  své  členy,  pro 
veřejnost i obec.
Velký  dík  patří  vedení  školy,  zaměstnancům 
školy  za zapojování se do aktivit obce i za péči 
o  duchovní  a  tělesný  rozvoj  dětí,  mládeže 
i dospělých.
Poděkování  patří  i  Otci  Przemkovi  za  výbor-
nou spolupráci s obcí a farnímu  společenství 
za rozvoj duchovního života v obci.
Nesmírně děkuji všem občanům, kteří nezištně 
pomáhají obci při údržbě veřejných prostran-
ství a kteří se zapojují do různých akcí v obci 
a přispívají tak k rozvoji Bolatic.
Děkuji  místním  podnikatelům  za  finanční 
i  materiální  podporu  aktivit  obce  i  spolků, 
za  rozvíjení  služeb v obci a  za  zaměstnávání 
místních občanů.
Na závěr chci poděkovat své rodině, která  to 
se  mnou  nemá  jednoduché,  přesto  mi  byla 
vždy  oporou  v mé  práci  i  v  těžkých  chvílích! 
I  díky  mé  rodině  jsem  se  mohl  maximálně 
věnovat své práci.
Díky  úspěchům  obce  i  vysoké  prestiže  naší 
obce  jsem  mohl  vykonávat  funkci  předsedy 
Sdružení obcí Hlučínska, člena Rady Národní 
sítě Zdravých měst a člena komise při Morav-
skoslezském  kraji  a  všechny  tyto  činnosti 
obohatily moji práci i ve prospěch obce, které 
jsem tak mohl vracet vše, co mi umožnila v mé 
funkci starosty obce.

Milí spoluobčané,
přeji  vám,  abyste  i  nadále  mohli  žít  v  obci, 
která Vám bude domovem a v níž budete pro-
žívat nádherné chvíle svého života.
    Mgr. Herbert Pavera

Slavnostvní přivítání zástupců obce Bolatice v Linum.

Pokračování poděkování na straně 2.
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nosti; za uspořádání zájezdu pro mladé fot-
balisty na mezinárodní turnaj do Prešova
- Myslivecké společnosti Křeménky -  za účast 
v dožínkovém průvodu a za zajištění slavnostní 
salvy při zahájení Dožínek; za zapůjčení stolů, 
lavic a stanů na Dožínky; za uspořádání Mys-
livecké slavnosti,  za spolupořádání Country 
festivalu; za zapůjčení areálu Křeménky pro 
uspořádání akce Bolatický Hlukfest
- Dětské organizaci Kondor – za uspořádání 
letních táborů pro děti a mládež
- Římskokatolické farnosti – za uspořádání 
letního tábora pro děti a mládež
- Členům Slezskoněmeckého svazu – za účast 
v dožínkovém průvodu
- Chovatelům holubů – za zajištění holubů 
pro slavnostní zahájení Dožínek
- Schole - za nacvičení a zazpívání písní na mši 
svaté /na poděkování za letošní úrodu/ 
- Malé hasičské dechové hudbě – za repre-
zentaci obce na Storchenfestu (31. 7. – 1. 8.) 
a na Festivalu kultury Hlučínska v Hlučíně (11. 7.), 
za účast v programu Dožínek
- Souboru Burianky – za reprezentaci obce 
na Festivalu kultury Hlučínska 11. 7. v Hlučíně
c) Firmám:                    
- zaměstnancům TS - za pomoc při odstraňo-
vání následků po povodních 17. 7. a za údržbu 
čistoty a pořádku v obci
- AZPEK s.r.o., Opavice a.s., AVE komunální 
služby s.r.o., p. Vlastislav Polášek, Zahrad-
nictví Mazalovi - za materiální pomoc Doží-
nek - MUDr. Davidu Onderkovi, LB GASTRO 

s.r.o., Valdis spol. s r.o., Kosmetika Monika 
Fojtíková, ALBREKO s.r.o., Šimeček - krby 
a kachlová kamna, ARMAST,  s.r.o., Truh-
lářství Manfred Jaroš, Výšivky Eva Jakšová, 
Ing. Daniel Halfar - za finanční podporu 
Dožínek
- ISOTRA a.s. - za materiální a finanční pod-
poru Dožínek                                            
- květinářství Slunečnice Opava - za zapůj-
čení a věnování dekorací, za výzdobu areálu 
hřiště při Dožínkách       
-  HOTJET s.r.o., Podlahářství Lukáš Janík, 
Jiří Pavlíček - Anne holandský nábytek, 
Šafrán stavitel s.r.o., PETROMETAL s.r.o., 
Ing. Pavel Bezděk - DURST VJV s.r.o., 
René Osmančík – OSMANEX, Střechy Erich 
Stromský, Autoservis Kristián Stromský, 
Cykloservis Erich Vehovský, AutoLehnert 
Jiří Lehnert, ARMAST, s. r. o. – za sponzo-
rování Hlukfestu
- poděkování patří i lékařům za vstřícnost 
a spolupráci při rekonstrukci zdravotního 
střediska     
Poděkování patří i zaměstnancům obce Bola-
tice a členům komise pro občanské záležitosti, 
kteří ve svém volnu pomáhali při organizaci 
bolatických Dožínek a členům komise mlá-
deže, sportu a pro volný čas, kteří společně 
se svými rodinnými příslušníky a Ing. R. Herud-
kem, místostarostou M. Bortlíkem, zorganizo-
vali Bolatický Hlukfest.
                                             Mgr. Herbert Pavera Přívalové deště opět potrápily 

i naše občany
Po červnových přívalových deštích (2. a 12. 6.) potrápily přívalové deště naše občany i v sobotu 

17. 7. v podvečerních hodinách. Půlhodinový liják (okolo 100 mm/m2) zcela zaplnil místní 
kanalizace a navíc z polí nad ul. Polní a Ratibořskou (od Borové) přitekly dvě malé řeky deš-
ťových vod. A protože byla na svazích okolo Bolatic vysázena kukuřice, přicházelo s každým 
deštěm i bláto! Kalná voda zaplavila desítky sklepů na ul. Padoly, Svobody, Opavské, Ratibořské, 
Příkopní, Hlavní a na dalších ulicích. Několik sklepů a zahrad na ul. Ratibořské však pustošilo 
bahno! Právě někteří občané na ul. Ratibořské (především u Ruždiny)  těžce nesli letošní příva-
lové deště. Pokaždé byli totiž zaplaveni. Někdy i se slzami v očích uklízeli své zaplavené domy. 
Naštěstí těmto postiženým občanům vždy ochotně pomáhali příbuzní, přátelé a také hasiči.
Bolatičtí  a borovští hasiči právě v noci ze 17. na 18. 7. prokázali  ve spolupráci s hasiči ze Stra-
hovic obrovskou statečnost a obětavost, když celou noc čerpali sklepy a především  čistili místní 
komunikace a ul. Ratibořskou od nánosu bahna.
A bouřka jim ještě několik hodin osvětlovala celé území obce!
V neděli ráno byly cesty uklizené, takže cizí auta projíždějící obcí téměř nepoznala, že by u nás 
řádila bouřka!
V pondělí pak ještě hasiči z Bolatic čistili všechny kanalizační vpustě na ul. Ratibořské, Svobody a Padoly, 
které byly zaplaveny bahnem.
Obec Bolatice si je vědoma 
nesmírného bohatství, které 
má v obětavosti obou hasič-
ských zásahových družstvech 
z Bolatic a Borové.
Tito převážně mladí lidé, aniž si 
to někdo uvědomuje, nastavují 
své životy při ochraně majetku 
a zdraví spoluobčanů. A za to 
jim patří naše velké poděko-
vání a uznání!
 Mgr. Herbert Pavera

Informace o změně bankovního účtu

Obecní úřad Bolatice oznamuje, že od 1. července 2010 došlo ke změně bankovního 
účtu. Nové bankovní číslo je: Komerční banka, a.s., č. účtu: 43-7019400217/0100.

         Renáta Řehořová

Návod na zadání trvalého příkazu 
platby záloh na vodu

Číslo běžného účtu Obce Bolatice:  43-7019400217/100 u KB, a.s.
Variabilní symbol:   2310 + číslo popisné domu – např. 2310461
Trvalý příkaz zadat na tyto měsíce: únor, květen, srpen, listopad příslušného roku
Do textu trvalého příkazu uvést: vodné a příjmení plátce, např. „Vodné Novák“
      Renáta Řehořová

Zaplatili jste za mě roční poplatek?

Ještě jsou v obci občané, kteří 
nemají zaplacený poplatek za 

svého psa. Poplatek, prosíme,  
zaplaťte v pokladně OÚ Bolatice.
  Renáta Řehořová

Pozemky v areálu školy patří 
konečně obci!

Chybí v obci lavičky?
Před lety zjistila obec, že část pozemků v areálu školy, na nichž se nacházela běžecká dráha 

a travnaté hřiště, patří do majetku České republiky. Když jsme to poprvé zjistili, mysleli 
jsme si, že do jednoho roku pozemky získáme do svého vlastnictví. Opak byl pravdou.
Trvalo to dlouhých šest let, než nám Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových 
pozemky převedl. Nyní však už pozemky patří v celém areálu školy obci Bolatice.
Obec požádala Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových (Úřad) i o převedení dalších 
pozemků (např. bývalé příkopy, část komunikace k novým bytovým domům, pozemky kolem 
bytových domů na ul. Družstevní, část komunikace na ul. Svobody, část pozemku u parkoviště 
hřbitova, zatrubněný potok za zastávkou na ulici Ratibořské, zatrubněný potok na Borové, 
zatrubněný potok na ulici Luční, zatrubněný potok na ul. 1. Máje, části pozemků u hřiště 
v Důlku, zamokřená plocha na Borové. Některé z nich už jsou ve vlastnictví obce a ty ostatní 
snad obec získá bezplatně během příštích let. 
I když převody pozemků  trvají velmi dlouho, je Úřad  velmi vstřícný při udělování různých 
vyjádření pro stavební povolení na těchto pozemcích, pokud obec taková vyjádření vyžaduje.
             Mgr. Herbert Pavera

Kdysi dávno sedávali naši dědové a babičky před svými domy na lavičkách a klábosili se sou-
sedy, s kolemjdoucími. Postupem času však lavičky z ulic zmizely, protože se stávaly místem, 

kde v nočních hodinách posedávající občané svým halasným brebentěním rušili spánek jiných 
občanů. Dnes jsou lavičky pouze na obou hřbitovech, u obchodního střediska a na autobusovém 
nádraží. Určitě by bylo dobré, kdyby se objevily i na jiných místech v obci, ale jejich umístění by 
se mělo prodiskutovat s občany. Obec Bolatice plánuje pořízení nových laviček, ale vybrat ty 
nejlepší, je velmi složité. A právě i výběrem laviček se budou zabývat odborníci i s ohledem na to, 
aby lavičky zapadly co nejlépe do charakteru obce. Zatím dvě nové lavičky budou postaveny před 
budovou OÚ a další budou zakoupeny asi až v příštím roce!
                  Mgr. Herbert Pavera

Zastupitelstvo obce – malé ohlédnutí za léty 
2006 -2010!
Sedmnáct členů Zastupitelstva obce Bolatice bylo zvoleno v komunálních volbách ve dnech 
20. – 21. října 2006. Od začátku až do konce pracovalo ve  složení:
Mgr. Herbert Pavera, Martin Bortlík, Gerhard Václavík, Radek Slivka, MUDr. Renáta Kup-
ková, Karel Kupka, Ing. Josef Ricka, Ing. Josef Kurka, Bc. Kristina Adamcová, Ing. Pavel 
Bezděk, , Kristina Jochimová, Daniela Langrová, Josef Boček, Karel Ostárek, Richard Sně-
hota, Daniela Holleschová, PaedDr. Josef Drozd.

Během čtyřletého období projednalo zastupitelstvo obce (ZO) přes 370 bodů na celkem 27 
zasedáních! Kromě těchto jednání se členové ZO sešli  na 6 pracovních schůzkách. Mezi největší 
úspěchy ZO bezesporu patří získání titulu Vesnice roku 2008 v Moravskoslezském kraji a přede-
vším 3. místo v mezinárodní soutěži LIV COM pořádané OSN ve srovnávání kvality života v městech 
v počtu obyvatel do 20 000! K velkým úspěchům zastupitelů patří i vytvoření Strategického plánu 
rozvoje obce v roce 2007, který vznikl po téměř celoročním jednání s odborníky a občany.

Obci se výrazně dařilo také i v oblasti investic. V průběhu čtyř let se proinvestovalo v obci 
přes 70 miliónů Kč, z toho více jak 40 mil. Kč získala obec z dotací EU, státu, kraje. Pokud 
by nebyla ekonomická krize, proinvestovala by obec ještě více prostředků. Od roku 2008 zís-
kala totiž obec na daních min. o 10 mil. Kč méně, než předpokládala po úspěšných letech 
2005-2007! A tyto finance chyběly na řešení nejpalčivějšího problému občanů, rekonstrukce 
komunikací a chodníků.

I tak se obec stále řadí k lídrům v regionu při získávání dotací, a to díky vysoké připravenosti 
projektů i žádostí o dotaci. Kromě investic, které směřovaly do školství, zlepšeného životního 
prostředí, podpory volnočasových a sportovních aktivit, podporovalo zastupitelstvo obce i spol-
kový a kulturně-společenský život v obci a také mezinárodní spolupráci s druženími obcemi 
Rudy (Polsko), Linum (Německo) a Doľany (Slovensko).

Obec Bolatice si i během minulých let udržela post vyspělé obce, která byla otevřená veřej-
nosti a stále se snažila zkvalitňovat život svých občanů.

Zastupitelstvu obce a Radě obce pomáhaly tři výbory a čtyři komise.
Zastupitelstvo obce zřídilo v roce 2006 tři výbory:

1. Finanční výbor (FV)                                                                                                                                             
Na ustavujícím zasedání ZO dne 6. 11. 2006 byl schválen nový člen komise finanční 
p. Ing. Josef Kurka, ostatní členové výboru byli opětně zvoleni také 6. 11. 2006.
FV se sešel celkem 21 x a pracoval ve složení:

Předseda:  Ing. Pavel Bezděk  21
Členové: Ing. Jiří Mlýnek 12,  Ing. Josef Ricka 19,  Ing. Josef Kurka 13,  Ing. Blanka Slivková 18,  
Ing. Rudolf Stavař 20,  Edita Moravcová 19,  Otto Preusz 21

FV se zabýval na svých jednáních především přípravou a úpravami rozpočtu obce, plněním 
rozpočtu, hospodařením obce, dlouhodobými závazky obce a také hospodařením Technických 
služeb Bolatice.

2. Kontrolní výbor (KV)
Na ustavujícím zasedání dne 6. 11. 2006 byl ZO schválen Kontrolní výbor ve stejném složení 
členů jako v minulém volebním období.
KV se sešel celkem 14x a pracoval ve složení:
Předseda: PaedDr. Josef Drozd 14
Členové: Richard Sněhota  9,  Josef Boček 12,  Ing. Jiří Kupka 10,  Richard Vehovský  8, 
Kristina Bolacká 11,  Eva Michalíková 13,  Eliška Vitásková 11
KV se zabýval kontrolou staveb v obci, kontrolou plnění usnesení RO a ZO, kontroval také 
výběrová řízení, poskytnutí příspěvků spolkům a organizací, atd.

3. Osadní výbor (OV)
Na ustavujícím zasedání ZO dne 6. 11. 2006 byly schváleny novými členy Osadního výboru 
p. Kristina Stočková a p. Simona Adamcová místo p. Elišky Hříbkové a p. Viléma Berlína, 
ostatní členové výboru zůstávají ve stejném složení jako v minulém volebním období.
OV se sešel celkem 14 a pracoval v tomto složení:
Předsedkyně: Daniela Langrová 14
Členové: Marta Kolarčíková 14,  Simona Adamcová  13,  Jaroslav Adamec  9,  Václav Mrovec 10
Jaroslav Pašek  9,  Kristina Stočková  14

Jejími členy jsou zástupci osady Borová a ti se také vyjadřovali k různým rozhodnutím obce 
týkající se Borové a podíleli se na organizování kulturně – společenského života v Borové.

Rada obce schválila vytvoření čtyř komisí:
 
1. Komise sociálně, zdravotní a pro rodinu (KSZPR) 
Rada obce schválila dne 14. 11. 2006 nové členy komise sociální a zdravotní p. Edithu 
Kurkovou a p. Simonu Adamcovou, ostatní členové výboru zůstávají ve stejném složení, jako 
v minulém volebním období.
Rada obce schválila dne 16. 7. 2010 změnu názvu komise na Komisi sociální, zdravotní a pro rodinu. 
KSZPR se sešla v uplynulém období celkem 19 x a pracovala ve složení:

Předseda: Bc. Kristina Adamcová 19
Členové: Kristina Jochimová 15,  Blanka Moravcová  11,  Helena Kocurová  17,  Josef Majda 13,
Edith Kurková 15,  Simona Adamcová 16,  Marcela Bochňáková  19,  Anna Lasáková (od 1. 6. 
2007)  13

Členové KSZPR doporučovali RO žadatele o pronájem obecních bytů a bytů v Domě s pečova-
telskou službou, zabývali se sociálně-slabými rodinami a snažili se najít řešení, jak jim pomoci, 
řešili problémové děti, zahájili půjčování zdravotních a rehabilitačních pomůcek, navrhovali 
rozdělování finanční částky pro handicapované děti Bolatice a Borové, zajišťovali besedy pro 
občany o zdraví, atd.

2. Komise pro občanské záležitosti (KPOZ) 
RO schválila dne 14. 11. 2006 novou členku komise pro občanské záležitost p. Danielu 
Holleschovou, předsedou se stal p. Karel Ostárek, ostatní členové výboru zůstávají ve stejném 
složení, jako v minulém volebním období.
KPOZ se sešla 12 x a jejími členy byli:
Předseda: Karel Ostárek 12
Členové: Alena Böhmová  12,  Daniela Holleschová  12,  Barbara Plaskurová (od 1. 1. 2009) 4,
Ingrid Nováková 12,  Petr Skiba  12,  Gabriela Bočková 12,  Jarmila Mlýnková (do 31. 12. 2008) 8

Komise především pomáhala při organizování kulturně-společenských akcích, při přípravě 
programů na tyto akce a členové KPOZ navštěvovali také občany slavící významné výročí.

3. Komise mládeže, sportu a pro volný čas (KMSVČ) 
RO schválila dne 14. 11. 2006 nové členy komise mládeže, sportu a pro volný čas – předseda 
Mgr. H. Pavera, členové Ing. Radek Kotík, Mgr. Petr Řehánek, Hana Seidlová, Petr Faltýnek, 
Lukáš Jurák, Bronislav Hlaváč.
KMSVČ se sešla celkem 19 x a pracovala ve složení:
Předseda: Mgr. Herbert Pavera 19  
Členové: Ing. Radek Kotík  15,  Mgr. Petr Řehánek  17,  Petr Faltýnek  15, Hana Seidlová 17,
Lukáš Jurášek (do konce března 2009) 6, Bronislav Hlaváč 14,  Jan Dominik (od dubna 2009) 6

Na svých jednáních se komise zabývala problematikou volného času dětí a mládeže, podílela 
se na přípravě nových akcí v obci (Hlukfest, Filmový festival), řešila problematiku dětských hřišť  
a sportovišť, provozu kina, navrhovala Radě obce  úpravy a výstavby hřišť, atd.

4. Komise přestupková (KP)  
Rada obce schválila dne  14. 11. 2006 nového člena přestupkové komise p. Aleše Theuera, 
ostatní členové výboru zůstávají ve stejném složení, jako v minulém volebním období.
KP se sešla  49 x a pracovala ve složení:
Předseda: JUDr. Mario Hartmann 49
Členové: MUDr. Jiří Andreas 31,  Josef Majda 36,  Šárka Košůtková 29,  Aleš Theuer 13,
Gabriela Bočková 49
Komise projednávala a řešila přestupky našich občanů z podnětu Policie ČR, okolních OÚ 
i samotných občanů (ublížení na zdraví, krádeže, rodinné nesváry, atd.).
                     Janetta Gratzová

Od soboty 11. září začnou 
TS Bolatice zkušebně sbírat 
zeleň ve svém areálu

V sobotu 11. září 2010 vyzkouší poprvé zaměstnanci TS sbírat bioodpady ve svém 
areálu na ul. Ratibořská. 

Občané Bolatic budou moci v době od 13,00 do 15,00 hod. dovézt do areálu TS 
posekanou trávu či zbytky větví, listí apod.
Obec tak na základě žádostí občanů zajistí i v Bolaticích sběrné místo pro bioodpad.
Na jedné straně ušetří občané čas za dojíždění na skládku na Borové, na druhé straně 
se omezí i průjezd vozidel po ul. Bělská ke skládce.
A v neposlední řadě si obec i TS vyzkouší, jak by mohl vypadat případný sběr bioodpadů 
v budoucnu, pokud se bude vozit bioodpad ihned na kompostárnu.
                    Mgr. Herbert Pavera



Oprava zdravotního střediska byla zahájena stavbou přístavby v polovině června.
Také v červenci a srpnu pokračovaly práce na rekonstrukci zdravotního střediska (ZS). Protože od 26. 7. si začali lékaři 

vybírat dovolenou (plánovanou společně s vedením obce a stavební firmou), mohla se naplno rozběhnout rekonstrukce vnitřních 
prostor ZS. Na stavbě se pohybovalo denně i více jak 20 pracovníků – elektrikáři, vodaři, topenáři, zedníci, jen aby v co nejkrat-
ším termínu  stihli upravit všechny využívané ordinace.
Všechna zdravotnická zařízení musela být nejdříve vystěhována, některé ordinace úplně přerušily činnost (zubní lékař, ženský 
lékař), jiné našly azyl v náhradních prostorách. Vše bylo podřízeno tomu, aby se jednak mohlo v ZS udělat co nejvíce práce 
v krátkém čase a aby nebyla omezena příliš zdravotní péče v obci. A to, že se podařilo k 1. září obnovit činnost ve všech čtyřech 
ordinacích, je zásluha stavební firmy Stavitel – Šafrán Opava a všech jeho zaměstnanců i dodavatelů.
Snad se opravené ordinace budou líbit lékařům i pacientům, kterým bychom však přáli, aby zde museli chodit jen na preventivní 
prohlídky.
Rekonstrukce celé budovy však bude pokračovat dál. Je potřeba ještě dokončit střechu s nástavbou ZS, zateplit celý objekt, 
dokončit vnitřní úpravy v přístavbě a upravit okolí budovy.
Termín dokončení stavby je sice stanoven až ke konci listopadu, ale všichni věříme, že pokud nenastanou během stavby nějaké 
komplikace, měla by se celá rekonstrukce ZS ukončit do konce října.
Všem občanům a sousedům děkujeme za pochopení, že jsme museli uzavřít ZS. Jsme přesvědčeni, že konečný výsledek v podobě 
rekonstruovaného zdravotního střediska se bude líbit nám všem!         Mgr. Herbert Pavera
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Hlučínsko předalo připomínky podnikatelů kompetentním orgánům

Sdružení obcí Hlučínska (SOH) uspořádalo 7. 4. 2010 spo-
lečné setkání s podnikatelskou veřejností z regionu (psali 

jsme o něm v dubnovém vydání zpravodaje).
Z tohoto jednání mj. byly navrženy připomínky podnikatelů, 
které jim ztěžují činnost.
Sněm SOH a Rada SOH na základě těchto připomínek požá-
dala předsedu SOH Mgr. H. Paveru, aby napsal některým orgá-
nům o připomínkách podnikatelů. Panu hetmanovi MSK Ing. J. 
Palasovi např. směřoval dopis se žádostí o podporu učňov-
ského školství a přípravu výstavby nové silnice R/56 z Opavy 
přes Hlučín do Ostravy.
Náměstkyně pana hejtmana Mgr. Věra Pálková na dopis odpo-
věděla, že podpora učňovského školství je jednou z priorit kraje.
K přípravě nové silnice R/56 se vyjádřil ředitel Ředitelství silnic 
a dálnic (ŘSD) Ing. Pavel Doležal, který ve své odpovědi uvedl, 

že na přípravu nových staveb nejsou peníze a že o potřebnosti 
jednotlivých staveb silnic a dálnic rozhodují politikové (minis-
terstvo dopravy, parlament).
Ke stavbě nové R/56 se vyjádřil i náměstek hejtmana p. Miro-
slav Novák, který sdělil, že MSK podporuje výstavbu jak silnice 
I/11, tak i R/56 (kraj poskytl 3 mil. Kč na studii trasy nové 
R/56), ale postup další přípravy této silnice záleží na ŘSD, 
jak ve spolupráci s obcí Ludgeřovice dořeší novou trasu této 
silnice přes území obce Ludgeřovice.
Další dopis směřoval vedení Úřadu práce v Opavě paní 
ředitelce Ing. Jaroslavě Mateřankové, kterou podnikatelé 
upozorňovali na zaměstnávání nezaměstnaných na černo 
a na nesmyslnou byrokracii při využívání nezaměstnaných 
evidovaných u úřadu práce. Paní ředitelka odpověděla, že 
již v minulém roce upozorňovali ministerstvo sociálních věcí 

Rekonstrukce zdravotního střediska zatím 
pokračuje podle plánu

na zneužívání zákona o zaměstnanosti (uchazeč o zaměst-
nání si smí  k podpoře v nezaměstnanosti, popř. podpoře při 
rekvalifikaci přivydělat aktuálně až 4 000,- Kč měsíčně hru-
bého příjmu) a vyslovila přesvědčení, že ministerští úředníci 
tento zákon pozmění.  Také  se připravuje změna při získávání 
nezaměstnaných do jednotlivých firem, kdy firmy nebudou 
muset v budoucnu dokládat veškerá potvrzení o bezdlužnosti 
od všech státních organizací a zdravotních pojišťoven, ale 
úřady práce si samy ověří tyto skutečnosti přes internet.
Na základě těchto odpovědí je vidět, že spojení samospráv 
s podnikatelskou veřejností může  přinést užitek pro všechny 
zainteresované strany.
I v budoucnu by se měla uskutečňovat takováto setkání, pro-
tože jen tak se může rozvoj obcí, měst i celého regionu posu-
nout dále kupředu.               Mgr. Herbert Pavera

Bronzová socha z bývalého 
parku bude umístěna u kruhové 
křižovatky

Mnoho občanů si jistě dobře vzpomíná na bronzovou sochu 
dívky, která byla kdysi umístěna v zámeckém parku.

Socha byla vyrobena na zakázku u příležitosti osvobození obce 
v roce 1980. 
Při rekonstrukci zámku a zámeckého parku byla uklizena 
do skladu obce Bolatice. Zde stála socha bezmála 15 let, 
v podstatě jen jako nosič prachu.
Sochu mladé dívky s květinou a praporem je však škoda nechat 
ležet (stát) ladem. Vždyť může být symbolem obce s tvůrčím 
a mladým duchem.
Může se stát sochou „Svobody“ naší obce. Její místo by mělo 
být v oblouku mezi obchodním střediskem TUTY (Jednota) 
a kruhovou křižovatkou. Bude se tak dívat do křižovatky a vítat 
jak občany, tak i hosty v naší obci.
               Mgr. Herbert Pavera

Štrasenfesty – příležitost pro 
sbližování občanů!

Letošní rok je mimořádný v pořádání Štrasenfestů v naší obci.
K nejtradičnějšímu Štrasenfestu na Borové (28. 8.), přibyl 

v posledních letech Štrasenfest na ul. Zahradní a Horní (28. 8.) 
a na ul. Hlučínská + část Mírová (6. 8.).
Letos se ještě uskutečnil Štrasenfest na ul. U Hřiště (10. 7.) 
a na ul. Družstevní, část mezi Družstevní a Opavskou (9. 7.)
Všechny tyto „festy“ mají jedno společné. Lidé se chtějí více  
poznat, více přátelit i více pobavit.
A tak všem pořadatelům Štrasenfestů patří naše poděkování 
za zorganizování akcí pro veřejnost i za snahu o zlepšování 
mezilidských vztahů.
               Mgr. Herbert Pavera

Do nových ordinací ve zdravotním 
středisku by obec ráda získala nové 
lékaře

V červnu 2010 vyhlásila obec výběrové řízení na pronájem 
nových ordinací ve zdravotním středisku – v novostavbě 

a zrekonstruované ordinaci bývalého ženského lékaře. O pro-
nájem těchto prostor projevili zájem tři lékaři.
Ženský (stávající) lékař, který získal pronájem v nové ordinaci 
ve 3. NP, kožní lékař, kterému obec pronajme druhou  novou 
ordinaci ve 3. NP a chirurg, který plánuje provozovat chirur-
gickou ambulanci v ordinaci ve 2. NP (nově zrekonstruovaná 
ordinace ženského lékaře).
Ženský lékař má již povolení k provozování ordinace od Kraj-
ského úřadu v Ostravě a od zdravotních pojišťoven z minulých 
let, další nové ordinace budou ještě muset bojovat společně 
s obcí za otevření těchto ordinací.
Pokud by se však podařilo otevřít obě nové ordinace, jediný 
lékař, který by snad v obci ještě chyběl, by byl oční lékař!  
               Mgr. Herbert Pavera

Kruhová křižovatka v průmyslové zóně bude dostavěna

Firma DK 1 Ing. D. Kozla na základě 
společného jednání se zástupci firem 

v průmyslové zóně Bolatice a s vedením 
obce v červenci 2009 vypracovala návrh 
na „osazení“ kruhové křižovatky nějakým 
monumentem (památníkem).
Z různých nápadů se jako nejvhodnější  
jevil kamenný blok s ukazateli názvů jed-
notlivých firem, s hodinami, který bude 
doplněn většími kameny a zelení.
Zda se stavba bude realizovat v letošním 
roce, se rozhodne během září. Přispět 
na výstavbu nově osazené kruhové křižo-
vatky by měly všechny firmy v průmyslové  
zóně a také obec Bolatice.

Pozn.: Osázení kruhové křižovatky v centru 
obce je stále otevřené. Jen je už jisté, že 
základem případné stavby bude světelný 
stožár, který nyní osvětluje celou kruhovou 
křižovatku.
                 Mgr. Herbert Pavera

Ke konci roku se 
uskuteční Den otevřených 
dveří v nových bytech 
na ul. Družstevní

Firma Norbert Rybka, která dokončuje 
výstavbu dvou bytových domů na ul. Druž-

stevní, plánuje uskutečnit ke konci roku (prav-
děpodobně již v listopadu) Den otevřených 
dveří v těchto nově vybudovaných bytech.

Chce tak umožnit občanům prohlédnout si 
tyto nové byty a zároveň nabídnout případným 
zájemcům i koupi bytu.
O datu pohlídky budeme včas informovat 
na vývěskách obce i v místním rozhlasu.
Více o bytech naleznete na www.byty-bolatice.cz
        Mgr. Herbert Pavera

Obce na Hlučínsku 
plánují společný nákup 
elektřiny a plynu!

Na 20. jednání Sněmu Sdružení obcí Hlu-
čínska ve Služovicích se starostové obcí 

zabývali možností tzv. elektronické aukce při 
nákupu elektřiny a plynu pro jednotlivé obce 
a města. 
Pokud by totiž všech 27 obcí a měst společně 
nakoupilo elektřinu a plyn, mohly by tak ušetřit 
20 – 40 % cen energií.
Všichni starostové tuto myšlenku podpo-
řili a vrátí se k ní v prosinci 2010 tak, aby 
začátkem roku 2011 mohli zahájit jednání 
o nákupu těchto komodit s platností od roku 
2012. Počínaje rokem 2012 by jednotlivé obce 
mohly ušetřit za elektr. energii i dodávku plynu 
statisíce korun!
       Mgr. Herbert Pavera

Obec se pokusí získat 
dotaci na dokončení 
rekonstrukce ZŠ

Během září a října mají obce téměř poslední 
možnost podat žádost o dotaci z programů 

EU ROP – venkov na své projekty.
O poslední miliony určené pro tento dotační 
program se utkají projekty, které neuspěly 
v posledním kole podávání projektů, a projekty, 
jejichž zpracování spolufincoval Moravskoslez-
ský kraj. Přednost dostanou projekty zaměřené 
na obnovu a modernizaci školních budov. 
O dotaci na dokončení rekonstrukce budov ZŠ 
Bolatice bude usilovat i naše obec.
Školní budovy sice vypadají na první pohled pěkně, 
ale je to jen krásný kabát. Uvnitř jižního pavilonu, 
ve spojovacím traktu i ve staré tělocvičně, jsou roz-
vody staré 50 let, podlahy jsou nerovné, funkčnost 
školního nábytku je dávno za zenitem.
Náklady na dokončení oprav se vyšplhají asi 
na 20 mil. Kč a min. 10 % bude muset na tuto 
opravu přispět obec.
V současné  době se přepracovává projekt, který 
neuspěl v minulé výzvě, aby splnil veškerá krité-
ria. Výrazně nám k tomu asi pomůže i nový ban-
kovní správce obecních financi Komerční banka 
a.s. Opava, která vydá obci příslib o překlenova-
cím úvěru na zafinancování rekonstrukce školy 
(obec musí nejdřív zafinancovat stavbu, teprve 
pak dostane peníze). 
Škola, žáci, učitelé, zaměstnanci i celá obec 
by si zasloužili, aby nám byla dotace přidě-
lena, zvlášť když v tomto roce si připomínáme 
50. výročí od otevření nové školy v Bolaticích.
       Mgr. Herbert Pavera

Jaké stavby se realizovaly v obci 
o prázdninách?

15. – 16. října 2010 se 
uskuteční volby 
do zastupitelstev obcí

Největší a nevýznamnější stavbou posledních měsíců je bezesporu rekonstrukce zdravotního 
střediska. K 1. září je provedena hrubá stavba přístavby a nástavby a je udělána kompletní 

rekonstrukce stávajících ordinací včetně výměny oken. 
V první polovině července pokračovaly práce na opravě části chodníku na ul. Svobody a také probíhala 
rekonstrukce dvou obecních bytů na ul. Družstevní. Dokončena byla stavba nasvětlení přechodů v obci 
a rovněž sanace některých zdí v suterénu kulturního domu, u řadových domů vyrostla dvě dětská hřiště.
Přívalové deště v červnu a červenci však další stavby trochu v obci pozměnily.
Začátkem července začala obec prostřednictvím TS odklízet nánosy bahna po červnových příva-
lových deštích z hráze v Důlku, a aby nebyli každým větším deštěm zaplavováni občané u Ruž-
diny, zahájila obec rekonstrukci této části komunikace.
V srpnu byly zahájeny rovněž práce na vybudování nového vrtu pitné vody. 
Od poloviny srpna se rekonstruovala sociální zařízení a koupelna v bytě dvojdomku u ZŠ, zpev-
něna byla plocha v areálu sběrny surovin. 
Mnoho hodin odpracovali zaměstnanci TS, obce i brigádníci u TS na údržbě veřejné zeleně a při 
údržbě čistoty veřejných prostranství.             Mgr. Herbert Pavera

Jaké stavby se mohou ještě uskutečnit do 
konce roku?

V pátek 15. října od 14,00 do 22,00 hod. 
a v sobotu 16. října od 8,00 

do 14,00 hod. se budou konat volby 
zastupitelstev obcí. V obci budou tra-
dičně tři volební okrsky (č. I. na OÚ, 
č. II. v kulturním domě, č. III. v budově 
MŠ na Borové).
Hlasovací lístky obdrží voliči nejpozději 
3 dny před zahájením voleb. Volič je 
povinen po příchodu do volební místnosti 
prokázat svou totožnost a státní občan-
ství ČR platným občanským průkazem, 
nebo platným cestovním, diplomatic-
kým nebo služebním pasem ČR anebo 
cestovním průkazem. Pokud tak neučiní, 
nebude mu hlasování umožněno. Je tedy 
nezbytné, aby volič měl u sebe potřebné 
doklady.  Janetta Gratzová

V září, říjnu a možná i v části měsíce listopadu se bude dokončovat rekonstrukce zdravotního střediska.
Během podzimu plánuje obec vybudovat nový vrt pitné vody, kanalizační řády pro nové 

rodinné domky v obci, automatickou tlakovou stanici (ATS) pro zvýšení tlaku pro občany na ul. 
Zahradní a Horní, vybavení stávající ATS v Borové novými čerpadly, které zamezí kolísání tlaku 
vody, dokončit by se měla parkovací místa u nového chodníku na ul. Svobody, opravit by se měly 
balkony v obecních bytech na ul. Družstevní a také atika budovy OÚ (zámku).
Do zimy by se mohl stihnout ještě opravit chodník na ul. K Lesu (pokud se občané nerozhodnou rozšířit 
cestu o chodník), může být zahájena i rekonstrukce ul. Zahradní výstavbou části nové kanalizace.
V plánu prací jsou i další drobné úpravy nástupů na chodníky, výměny starých krytů kanalizač-
ních šachtic, atd.
Pravděpodobně již od prosince by se mohla připravovat rekonstrukce staré kotelny ZŠ na novou třídu MŠ.
               Mgr. Herbert Pavera

Zápis z jednání se zástupcem Opavice a.s.

MěÚ Kravaře odbor životního prostředí předal  obci Bolatice podnět na prošetření  umístění hno-
jiště   u památníku na Gottwaldově vyhlídce. Tento podnět byl podán ochránci přírody z Bolatic. 

Místním šetřením bylo zjištěno,  že hnojiště je umístěno v těsné blízkosti sousedních pozemků 
a tím pravděpodobně dochází ke kontaminaci a usychání stromů na vedlejších pozemcích, čímž 
došlo k porušení vyhlášky ministerstva  zemědělství  č. 476/2000 Sb. o skladování a způsobu 
používání hnojiv  čl. 1 bod 4 § 5 odstavec 1 při používání  hnojiv, statkových hnojiv pomocných 
půdních  látek, pomocných rostlinných přípravků a substrátů, nesmí dojít k jejich přímému  
vniknutí do povrchových vod nebo na sousední pozemek.
Následně bylo na schůzce se zástupcem a.s. Opavice projednáno, že v co nejkratším termínu 
bude hnojiště zaoráno. Zástupce a.s. byl požádán, aby  poškozené stromy nahradil a při násled-
ných umísťováních hnojišť bral zřetel na okolní přírodu a krajinu.     
          Martin Bortlík

Kino Bolatice obnoví 
na přelomu září a října 
činnost!

Milovníci filmových představení se 
mohou těšit na obnovení činnosti 

místního kina.
Koncem září, nejpozději začátkem října, 
se opět budou u nás promítat filmy.
Provozovatel kina pan Jaroslav Loskot 
připravuje promítání filmů v co nejlepší 
kvalitě, a tak se můžeme všichni, kteří 
rádi chodíme do kina, těšit na jednot-
livá  představení i v 3D provedení!
             Mgr. Herbert Pavera



Poprvé od roku 2006, 
kdy se obec stala 

členem Národní sítě zdra-
vých měst ČR (NSZM), 
zavítají zástupci této orga-
nizace do naší obce.
V úterý 7. září se totiž v Obřadní síni OÚ  uskuteční zasedání Rady 
NSZM, jejímž členem je i starosta obce Mgr. Herbert Pavera.
A protože členové Rady NSZM a kontrolní komise jsou z různých 
koutů České republiky (Chrudim, Litoměřice, Vsetín, Hodonín, 
Jihlava, Přeštice, Letovice, Račice, Praha), přijedou do Bolatic 
již v pondělí 6. 9. 2010.
Obecní úřad Bolatice připavuje pro hosty společné posezení 
s návštěvou skanzenu, projekci filmu o Bolaticích, atd.
Věříme, že naši hosté se budou cítit v Bolaticích jako doma a že 
si odvezou do svých domovů spoustu krásných zážitků.
                Mgr. Herbert Pavera
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Rada obce schválila novou Komisi pro rozvoj 
a výstavbu obce!

Asi mnoho lidí si říká, proč se zase v obci zřizuje další 
komise? A k čemu vlastně bude? Potřebuje ji obec vůbec?

Některé komise v obcích a městech se zřizují často jen ze setr-
vačnosti. V naší obci máme jen komise a výbory, které opravdu 
fungují a jejichž členové mají zájem pracovat pro obec.
Nová „Komise pro rozvoj a výstavbu obce“ vyšla z iniciativy 
zespodu, od občanů.
A takový zájem se neodmítá.
I proto rada obce tuto komisi na svém jednání schválila. 
Jejími prozatímními členy jsou starosta obce, Ing. Daniel 

Kozel, Ing. Daniel Halfar, Ing. Arch. Pavlína Harazimová, 
Ing. Zdeněk Mazal.
Členové komise se budou vyjadřovat k plánovaným významným 
stavbám v obci, k ojedinělým „zvláštním“ stavbám, k tvorbě 
územního plánu, k řešení veřejných prostranství, atd.
Komise může být rozšířena i o další členy, pokud budou mít o práci 
v této komisi zájem. Členové komise budou i jakýmsi poradním 
sborem při řešení ožehavých stavebních problémů v obci.
Věříme, že činnost komise bude velice prospěšná dalšímu roz-
voji obce!                Mgr. Herbert Pavera

Před vedoucími 
a instruktory táborů pro 
děti je třeba smeknout!

Oprázdninách jsem měl možnost navštívit dva dětské tábory.
Jeden 9. července na chatě MSA ve starých Hamrech, 

pořádaný panem K. Ostárkem a jeho přáteli, druhý  23. čer-
vence na stanové základně v Klokočůvku za Vítkovem, pořá-
daný Dětskou organizací Kondor. 
Protože jsem v minulosti  pracoval řadu let jako trenér fotbalo-
vých žáků i vedoucí různých kroužků ve škole, vím, jak je práce 
s dětmi náročná.
Během svých táborových návštěv jsem tak měl možnost se blíže 
seznámit s činností vedoucích i instruktorů na táborech. Viděl 
jsem spoustu připravených zajímavých soutěží a her, spoustu 
dobrých nápadů a hlavně spokojené tváře dětí i vedoucích 
(i když u těch i trochu unavené z náročné a zodpovědné práce).
Možná si to rodiče ani neuvědomují, ale na táborech se všichni 
vedoucí i dospělí účastníci táborů vlastně starají 24 hodin 
o své svěřence a mají pro děti připravený velmi podrobný plán 
akcí, který řeší hlavní myšlenku pobytu na táboře (např. svátky 
v roce, staré Řecko). Snaží se jim všemožně zpříjemnit odlou-
čení od svých nejbližších. 
Rád bych touto cestou vyjádřil svůj obdiv i poděkování nejenom 
organizátorům výše zmiňovaných táborů, ale i organizátorům 
všech táborů, které pořádali naši občané (Římskokatolická 
farnost, FK Bolatice) pro děti z obce i z okolí.
A že to dělají dobře, svědčí i velký zájem účastníků táborů 
o další pobyty i některá poděkování ze strany rodičů! 
               Mgr. Herbert Pavera

Solární elektrárna je již před dokončením

Obec Bolatice získala od Pozemkového fondu ČR 1,2 ha 
pozemku jižně od menší části průmyslové zóny (směrem 

ke Křeménkám).
Za tento pozemek zaplatila obec státu 2,5 mil. Kč. Peníze 
na nákup pozemku se podařilo obci získat díky dlouhodo-
bému pronájmu tohoto pozemku (25 let) firmě SUNTRANS 
Frýdek-Místek.
Ta nabídla obci nejvýhodnější podmínky dlouhodobého 
pronájmu, kdy mj. uhradila na 20 let dopředu pronájem 
pozemku. V současné době již probíhá stavba fotovoltaické 
elektrárny (FVE), která bude mít výkon 420 kW.
Kolaudace stavby FVE by měla proběhnout nejpozději začát-
kem  listopadu a od 1. 1. 2011 by již měla dodávat elektric-
kou energii do distribuční sítě.
Výstavbu FVE připravovala obec již několik let a z počátku 
uvažovala i o  tom, že sama tuto elektrárnu vybuduje a bude 
ji provozovat. Po zvážení všech pro a proti nakonec dala obec 

přednost dlouhodobému pronájmu pozemku.
Pozemek může být pak v budoucnu využit i k jiným účelům.
            Mgr. Herbert Pavera

Obec bude muset vybudovat 
nový vrt na pitnou vodu

V minulém čísle zpravodaje jsme informovali občany o pro-
blémech s vodou začátkem června (velká porucha na vodo-

vodu, sucha, záplavy a následné čištění komunikací vodou, 
porucha na čerpadlech ve vrtech). 
Všichni jsme byli přesvědčeni, že souhra všech poruch byla 
ojedinělá a že se již nemůže nic stát.
Opak však byl pravdou. Při výměně porouchaných čerpadel 
na tzv. Koňském v katastru obce Bohuslavice  se stalo, že 
v jednom z vrtů se zbortilo vyztužení vrtu a vrt okolo 20 m hlu-
boký byl z poloviny zasypán štěrkem, který již nešlo odčerpat. 
Vrt se pročistil, ale již není tak hluboký a tím také nebude ani 
tak vydatný. Přestože i dnes se z něho čerpá voda, musí obec 
vybudovat nový vrt, aby byla zajištěna trvalá dodávka vody. 
A zborcený vrt bude sloužit jako vrt záložní.
Nový vrt by měl být vybudován do konce října.
Obec tak bude mít dva kvalitní vydatné vrty, jeden záložní s kva-
litní vodou, ale s menší vydatností (všechny na tzv. Koňském) 
a další záložní vrt na Náplatkách, který je vydatný, ale má železi-
tou vodu. Ten by se pak využíval jen ve výjimečných případech. 
                           Mgr. Herbert Pavera

Tlaky pitné vody u nádraží 
a na Borové se upraví

V průběhu měsíce října provedou zaměstnanci TS Bolatice 
ve spolupráci s odbornými firmami výstavbu Automatické tla-

kové stanice (ATS)  na ul. Nádražní na pozemku p. D. Teuera.
Cílem výstavby této ATS je navýšení tlaku pitné vody pro občany 
na ulici Zahradní a Horní, kde místy klesá tlak až na 1,4 atmosfér.
Navýšení tlaku vody sice zlepší nátok vody do různých domá-
cích zařízení, ale u starších rozvodů vody může přinést i pro-
blémy v podobě prosakování vody ve spojích apod.
Ve stejnou  dobu budou do ATS v Borové osazena nová čerpadla, 
která by měla zajistit omezení kolísání tlaku vody na minimum.
Na Borové rovněž obec připravuje využití starého vrtu pitné 
vody  jako zdroje vody pro potřeby hasičů z Borové i jako 
zásobní zdroj pro čištění komunikací, případně i pro hašení 
požáru.
               Mgr. Herbert Pavera

Zpravodajství z obce

Obec uspořádá v příštím roce 
první zájezd do Německa!

Díky letošní návštěvě Linum a účasti téměř 30 osob 
na oslavách Storchenfestu, kteří byli velmi nadšeni 

s návštěvy Linum i jiných míst v Německu, vznikla myšlenka 
uspořádání zájezdu po Německu.
Pravděpodobně pětidenní zájezd (přes Polsko) by mohl 
obsahovat návštěvu např. Spreewaldu (výborné okurky, histo-
rické městečko, projížďka lodí), Auqaparku v Tropical Island 
či v termálních lázních se slanou vodou v Bad  Wilsnachu, 
prohlídku hlavního města Berlín, návštěvu družební vesnice 
Linum, kde by účastníci zájezdu byli ubytováni. A protože 
po dálnici je to kousek k moři, určitě by neměla chybět 
návštěva krásných pláží ve Warnermünde.
Pokud by se našlo asi 40 zájemců, uskuteční se zájezd 
na konci června popř. na začátku září příštího roku.
Všichni, kteří by se chtěli zúčastnit cesty po Německu, mohou 
již nyní projevit svůj zájem a přihlásit se (nezávazně) u sta-
rosty obce!             Mgr. Herbert Pavera

Pozor, v září se uskuteční kontrola 
stání aut na místních komunikacích!

Pravděpodobně v první polovině září uskuteční v nočních 
hodinách Policie ČR rozsáhlou kontrolu parkovaní aut 

na místních komunikacích. Kontrola bude zaměřena nejen 
na stání aut v obytných zónách, ale i na dalších komunikacích, 
v souvislosti s dodržováním zákona o pozemních komunikacích 
(pro státní musí zůstat na komunikaci volný pruh široký 3 m pro 
každý směr jízdy!)
Majitelé vozidel, kteří poruší pravidla silničního provozu, budou 
předvoláni na Policii ČR.
Pokud někdo v současné době přestavuje svůj dům nebo 
dvorek a nemůže  parkovat na svém pozemku, může požádat 
OÚ o udělení výjimky na určitou dobu k parkování na místní 
komunikaci.              Mgr. Herbert Pavera

PS: Obec děkuje všem občanům, kteří parkují na svých pozem-
cích a kteří si v posledních letech vybudovali nová stání pro 
auta či nové vjezdy!

Mladí lidé se podílejí na zvelebování obce i  školy!

V Bolaticích žije spousta šikovných lidí, z nichž někteří již 
dosáhli řady úspěchů (sportovci, lékaři, vynikající řemesl-

níci, úspěšní podnikatelé, atd.).
I mezi současnou mladou generací je řada  nadaných lidí.
Někteří z nich se podíleli či podílejí i za finanční podpory 
na zkrášlení obce nebo obecních budov. Např. absolventka 
umělecké školy v Ostravě slečna Jana Baarová vyrobila v rámci 
své maturitní práce čtyři reliéfní kachle s názvem „Živá a neživá 
příroda“, které jsou umístěny v budově ZŠ Bolatice.
Další absolvent umělecké školy pan Martin Sněhota začíná 

zdobit odpadkové koše, ke kterým přibudou i autobusové 
zastávky, popř. některé další objekty v obci.
Škoda jen, že vedení Českých drah v Ostravě neodsouhlasilo 
zrealizování nátěru „staré“ nádražní budovy. Tato budova by 
alespoň částečně mohla skrýt svůj rozbitý a nevzhledný stav 
budovy. Netradiční řešení reliéfů i kreseb se prvním hodno-
titelům, kteří je zhlédli, líbilo a třeba se budou líbit i Vám.
Oběma mladým lidem děkujeme za jejich skvělou práci 
i nápady a přejeme jim mnoho úspěchů v jejich práci 
i v životě!           Mgr. Herbert Pavera

Do Bolatic přijedou začátkem 
září členové Rady Národní 
sítě zdravých měst

Sběrna druhotných surovin 
otevře své brány 8. září!

Nový nájemce (firma AVE, Frýdlant nad  Ostravicí)  nebytových 
prostor ve sběrně na ul. Hlučínská zahájí provoz Sběrny 

druhotných surovin ve středu 8. září. Provozní hodiny sběrny 
budou zatím stejné jako v minulosti (Středa 12,00 – 17,00 
hod; Sobota 8,00 – 12,00 hod.), je však předpoklad, že se 
provozní doba postupně rozšíří.
Občané zde zpočátku budou moci odevzdávat papír, kovy, 
autobaterie, elektrozařízení a světelné zdroje (žárovky, trubice) 
později i velkoobjemový a nebezpečný odpad (nábytek, koberce, 
elektroniku, atd.).                Mgr. Herbert Pavera

Propagační materiál o obci

Součástí vydání Bolatického zpravodaje červenec – srpen 
2010 je také skládačka o historii obce. Obec tento materiál 

vydala u příležitosti 760. výročí od 1. písemné zmínky o obci 
Bolatice a každý rodinný dům a byt v bytovém domě obdržel 
po jednom výtisku. Chtěli bychom, aby občané  Bolatic  a Borové 
věděli  alespoň ve stručnosti o své historii i současnosti.
                 Mgr. Herbert Pavera

Tabulky zdraví naznačují, že obyvatelé obce jsou „zdravější“ ve srovnání s jinými částmi republiky

Díky spolupráci se Zdravotním ústavem v Ostravě získala obec řadu statistických údajů 
o nemocích a příčinách úmrtí občanů Bolatic. Když jsme srovnávali údaje o našich obča-

nech s údaji z okresu Opava a celé České republiky, vycházely výsledky pro naši obec příznivě.
Výpočet v tabulkách je přepočten na 100 000 obyvatel, aby byla lepší možnost srovnání 
především s celou ČR.
Výsledky jsou zatím jen orientační, ještě je probereme se statistiky i se Zdravotním 
ústavem, ale první výsledky hovoří o tom, že občané Bolatic jsou méně hospitalizováni 
v nemocnicích, že je u našich občanů nižší výskyt závažných onemocnění a že v naší obci 
je hodně mladých lidí (věkový průměr občanů je nižší! než v okresu Opava i v celé ČR!).
Ještě chceme porovnat průměrnou délku dožití našich občanů a více vysledovat, kterými 
nemocemi trpí občané Bolatic.
Po těchto zjištěních bychom pak mohli ve spolupráci se zdravotnickými zařízeními reali-
zovat i kampaně a besedy, jak předcházet některým nemocem. Mgr. Herbert Pavera

Indikátory Bolatice

Hospitalizovaní  v % z celkového počtu obyvatel - oběhová soustava 

2003 2004 2005 2006 2007
Česko        3,41 3,51 3,41 3,28
Opava 3,43 3,24 3,26 3,05
Bolatice 1,18 0,80 2,07 2,80

Hospitalizovaní v % z celkového počtu obyvatel-novotvary

2003 2004 2005 2006 2007
Česko        1,91 1,94 1,93 1,86
Opava 2,18 2,10 2,09 1,97
Bolatice 0,87 0,66 0,92 1,55

Hospitalizovaní v v % z celkového počtu obyvatel -poranění

2003 2004 2005 2006 2007
Česko        1,80 1,85 1,84 1,77
Opava 1,57 1,78 1,62 1,57
Bolatice 0,40 0,54 0,68 1,11

SDR Úmrtí  - oběhová soustava 

2003 2004 2005 2006 2007
Česko        952,8 887,6 859 796 760,5
Opava 1003,2 945,6 863,2 926,5 855,2
Bolatice 517,44 446,88 517,44 446,88

SDR Úmrtí - novotvary

2003 2004 2005 2006 2007
Česko        498,4 488 462,7 451,7 434,5
Opava 507,2 502,8 429,3 419,4 411,6
Bolatice 117,6 282,24 188,16 235,2

SDR Úmrtí - úmyslné sebepoškození

2003 2004 2005 2006 2007
Česko        31,8 28,8 28,4 25,3 24,4
Opava 24,7 15,5 21,1 21,6 22,6
Bolatice 23,52 0 0 0

na 100 000 obyvatel

na 100 000 obyvatel

na 100 000 obyvatel

Počet úmrtí a průměrný věk zemřelých občanů Bolatic
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„Vyslanci“ Bolatic sklidili obrovský úspěch v družební 
vesnici Linum!
Družební vesnice Linum v Německu slavila ve dnech 31. 7. – 1. 8. již 20. ročník Storchenfestu, 

slavnosti, která se pořádá na oslavu čápů v jejich vesnici.
Pozvání na vystoupení v programu 20. Storchenfestu obdržela i dechová hudba p. Jiřího Langra             
a mužská taneční skupina BOBŘI.
Malá hasičská dechová hudba zahajovala každý den program a sklidila vždy zasloužený potlesk 
místních  i přespolních, kterých se na Storchenfestu vystřídalo až několik tisíc (téměř 5 000).
Úplné pozdvižení však mezi diváky způsobila mužská taneční skupina BOBŘI (Bolatičtí břicháči). 
Jestliže první vystoupení (Poupata) bylo pro diváky milým překvapením, další vystoupení (Kra-
sivie Vasilisy, Labutí jezero, Mažoretky) je doslova  zvedalo a lavic! A řada diváků přidcházela 
zhlédnout program Storchenfestu jen při vystoupení BOBRŮ.
Bolatičtí se předvedli ve výborném světle a ukázali, že bavit lidi lze i bez velkých výdajů za známé 
umělce!
Letošního Storchenfestu se zúčastnilo téměř 30 občanů Bolatic (sedm muzikantů, 11 členů 

mužské taneční skupiny a jejich manželky) a 6 mladých spoluobčanů, kteří strávili v Linum týden 
na tradičním Jugendcampu.
Přátelé z Linum se o naše vyslance pečlivě starali, připravili pro ně i zajímavý program (návštěva 
soustavy kanálů a rybníků, projížďka lodí, výstup na vyhlídkovou věž, prohlídka obce, atd.), aby 
se všichni v Linum cítili jako doma.
Někteří naši občané v rámci cesty do Linum navštívili i jiná místa v Německu, např. známý 
aquapark Tropical Island, Rujánu, Warnemünde a další.
I díky těmto návštěvám tak vznikla myšlenka uspořádat zájezd do Německa, o kterém píšeme 
v jiném článku.
Bolatičtí by poznali nejen Linum, ale i další zajímavá města v Německu.
Zástupci Linum navštíví Bolatice 19. 12., kdy si obec bude připomínat 760. výročí od 1. písemné 
zmínky o obci Bolatice.              
                Mgr. Herbert Pavera

Obec změnila správce svých financí
Téměř dvě desetiletí se starala Česká spořitelna, a.s., 

Opava (ČS) o správu financí obce Bolatice.
Spolupráce byla na výborné úrovni! ČS vybudovala v obci 
nejenom svoji pobočku, ale také peněžní automat a poskytla 
průběžně obci asi 10 různých úvěrů.
V loňském roce však ČS změnila přístup ke svým klientům 
(včetně dlouhodobých VIP klientů). Nejenže nám nevydala 
úvěrový příslib na předfinancování rekonstrukce zdravotního 
střediska, tvrdě přistoupila ke změně stávajících úvěrových 
podmínek. Protože nové podmínky by  obec výrazně okleštily 
v jejím rozvoji, rozhodlo zastupitelstvo obce o změně správce 
obecních financí.
Obec oslovila několik bank, tři z nich projevily zájem o spolu-
práci s obcí, nakonec však jen jedna z nich (Komerční banka) 
dotáhla svůj zájem až do finále.
Komerční banka, a.s. Opava (KB) převzala tři úvěry obce z ČS 
(jeden bude splacen v roce 2013, druhý v roce 2014, třetí 
v roce 2020). Další dva úvěry splatí obec ještě letos ČS.
KB již také obci schválila krátkodobý úvěr na zafinancování 

rekonstrukce zdravotního střediska (splácen bude na jaře 
2011 z dotace EU a státu) a nyní rovněž vyřizuje  pro obec 
další úvěrový příslib na rekonstrukci školy.
Je škoda, že ČS nebyla schopna změnit svůj přístup k VIP kli-
entovi, když až do loňského června byla spolupráce mezi obcí 
a bankou na vynikající úrovni. Ztratila tak ročně ze své správy 
min. 50 mil. ročně!
I když obec „odešla“ s úvěry k jiné bance, zachovala se přesto 
ČS velice solidně a storno poplatky za předčasné ukončení 
úvěrů vyměřila jen v min. výši.
Obce a města budou vždy nejjistější klientelou pro banky, 
proto přístup některých bank ke svým stávajícím klientům se 
nám jeví jako neadekvátní.
Podmínky úvěrové smlouvy musí vyhovovat oběma stranám, 
nejenom jedné!
Velice si vážíme vstřícnosti zaměstnanců Komerční banky Opava, 
kteří obci nabídli úvěrové podmínky, které vyhovují obci i bance 
a jsou založeny na základě vzájemné důvěry klienta a banky.
Mgr. Herbert Pavera

Jak ještě lépe ochránit majetky občanů i obce před 
přívalovými dešti?

Obec Bolatice, jako jedna z mála obcí v regionu, má vybudo-
vaný ochranný  systém protipovodňových hrází (suché poldry).

Poldrů je celkem 8 a jsou označovány římskými číslicemi. 
Poldr č. I se nachází v Důlku, na konci ulice K Hrázi. Jedná 
se o nejstarší poldr v Bolaticích, který byl vybudován koncem 
60. let minulého století spolu s poldry č. II a IV.
Poldr č. II je vybudován hned za koupalištěm.
Poldr č. III leží nad ul. Na Lánech a byl postaven v první 
polovině 90. let.
Poldr č. IV je největší suchou hrází v obci. Najdete ho 
za řadovými domy na konci ul. Ratibořské.
Tento poldr byl rekonstruován  díky státní dotaci v roce 1999 – 2000.
Poldr č. V zachycuje přívalovou vodu od Borové a leží pod 
novým hřbitovem na ul. Školní.  Protože při povodních v roce 
1997 byl tento poldr poškozen, byl v letech 1998 – 1999 díky 
dotaci zrekonstruován.
Poldr č. VI je val, který tvoří ul. Lipová a měl by zachycovat 
větší příval dešťové vody od lesa.
Poldr č. VII je nejmladší suchou hrází. Byl postaven díky 
dotaci v roce 2000 a zachycuje dešťovou vodu u koupaliště 
(ul. Ke Koupališti, nad parkovištěm).
Poldr č. VIII je spolu s poldrem č. VII nejmenší a byl  posta-
ven u lesa v roce 2000 díky státní dotaci.
Aby obec byla ještě  lépe chráněna, mají se vybudovat dva 
nové poldry – č. IX – nad křižovatkou ul. Družstevní a Mírová 
a č. X nad ul. Polní. Současně by se měly renovovat poldry č. 

I a II, aby byly lépe  ovladatelné.
Jak jsme již v minulých zpravodajích avizovali, měla by obec 
obdržet dotaci na tyto poldry. Obec tak bude ještě více chrá-
něna. Práce by mohly začít během října.
Na základě zkušeností z letošních přívalových déšťů bude 
muset obec vybudovat i další opatření. Bude se jednat 
o malé podélné valy z hlíny, které odvedou dešťovou vodu 
mimo zastavěná území. Takové valy by měly být vybudovány 
nad Ruždinou, nad ul. Úzkou, u sběrny surovin na ul. Hlučín-
ské, popř. i jinde. A především by zemědělci, obhospodařující 
pozemky v okolí obce, měli změnit osevní postupy. Kromě 
těchto činností budou upraveny i vjezdy na ul. Ratibořské, 
které jsou příliš nízké a voda z cesty tak zaplavovala nádvoří 
i sklepy okolních rodinných domů.
V rámci protipovodňových opatření byla urychleně opravena 
i příjezdová cesta kolem Ruždiny.
Ani tato všechna opatření však  nezamezí občasným zapla-
vením sklepů při přívalových deštích. Žádná kanalizace totiž 
není schopná pojmout obrovské množství vody, které může 
spadnout během desítek minut na malém prostoru.
Tento fakt by měli občané přijmout a přizpůsobit své sklepy 
možným zaplavením. Jedná se především o umístění některých 
věcí na zvýšená místa, jako jsou různé kotle, motory apod. I tak 
se dá předcházet horším následkům při povodních.
             
                Mgr. Herbert Pavera

Římskokatolická farnost, občané i obec pomohli 
finančně obci Heřmanice v Libereckém kraji

Obrovské přívalové deště, které postihly Severní Čechy 
ze 7. na 8. srpna, vyvolaly velkou vlnu solidarity v celé 

republice i v naší obci.
Otec Przemek po dohodě se starostou obce vyhlásil farní 
sbírku na pomoc občanům a obci jedné malé vesničky  
na Frýdlantsku v Libereckém kraji – Heřmanici.
Přispět do sbírky mohli věřící během nedělních mší 14. 
a 15. 8. a také do pokladniček, které byly umístěny v kos-
tele a na OÚ do pátku 20. 8. 2010.
Srdce občanů byla opravdu  otevřená, do obce Heřmanice 
bylo odesláno 90.022,- Kč!
V kostele během sbírek při mších a v pokladničce se 
vybralo 54.722,-Kč, v pokladničce na OÚ se vybralo 
35.300,-Kč. Mj. zde darovali místní pořadatelé a účin-
kující Vítání jara svůj honorář z podobné květnové akce 
konané v Hlučíně ve výši 7 500,- Kč!
Obci Heřmanice poslala obec Bolatice zatím 20 000,- Kč 
(maximum, které může schválit Rada obce) a další částku 
obdrží Heřmanice po zasedání ZO v září.
A proč právě Heřmanice?

Heřmanice jsou malá vesnička s asi 250 obyvateli ležící 
v blízkosti polských hranic. Několik domů zde bylo povodní 
zničeno, další musely být strženy. Jedna občanka při 
povodních zemřela. Obec byla v roce 2006 vesnicí roku 
Libereckého kraje a přívalové deště zničily téměř vše, co 
si občané vybudovali.
Malá vesnice má vždy problém se sháněním financí, proto 
padla volba bez velkého rozmýšlení právě na ni.
Před vyhlášením sbírky hovořil  telefonicky starosta obce 
se starostou obce Heřmanice Vladimírem Stříbrným o tom, 
co by jejich obci nejvíce pomohlo, protože se nabízela 
i humanitární sbírka, sbírka domácích spotřebičů apod.
Pan starosta Heřmanic upřednostnil finance, které jim 
pomohou opravit infrastrukturu v obci a také přispějí 
lidem k zakoupení vybavení svých  zaplavených domů, 
popř. i na výstavbu nových domů.
Bolatičtí farníci i občané opět dokázali, že  neštěstí dru-
hých jim není lhostejné.
Všem dárcům patří naše velké poděkování!
                  Mgr. Herbert Pavera,   Otec Przemek

Kalendář obce 
na rok 2011 bude v prodeji 
do konce září!

Bolatice 2011

www.bolatice.cz

760 let obce Bolatice  1250 - 2010

Nový kalendář obce na rok 2011, který vždy obec vydává 
1x za pět let, bude v prodeji již koncem září. 

Jeho cena je stanovena na 70,- Kč/1 ks. V kalendáři najdete 
různé pohledy na obec v různých ročních obdobích a díky sně-
hovému přídělu v zimě a záplavám v létě zde objevíte i mimo-
řádné fotografie, které zachytily objektivy našich fotografů. 
Kalendář se může stát nejenom denním informačním pomoc-
níkem v jednotlivých rodinách, ale také vhodným dárkem pro 
známé, přátele či příbuzné!
            Mgr. Herbert Pavera

Nezaměstnaní mají možnost 
získat práci v obci

Již řadu let získávají někteří nezaměstnaní práci v obci. 
Každoročně až pět lidí našlo práci u Technických služeb 

Bolatice min. na 6 měsíců. 
Letos jsou u TS zaměstnáni 4 zaměstnanci, kteří byli evi-
dováni u Úřadu práce v Opavě nebo na sociálním odboru 
v Kravařích. Protože však o práci projevili zájem i další 
lidé a TS již neměly možnost je zaměstnat, přijala obec 
Bolatice od poloviny června další čtyři zájemce na práci 
(obec na tyto zaměstnance získává dotaci i vyšší jak 
10 000,- Kč/měsíc!). V obci je práce vždycky dost a své 
uplatnění by zde našli i další zaměstnanci.
Zaměstnání u obce získali především občané starší 50 
let, kteří mají většinou problém si nějakou práci sehnat.
Novým krátkodobým zaměstnancům je nutno poděkovat 
za jejich zájem o práci. 
V zimních měsících dále umožnila obec 5 občanům, 
aby si odpracováním 30 hod./měsíc v obci při odklízení 
sněhu a zametáním cest přivydělali až 1 800,- Kč k soci-
álnímu minimu okolo 2 000,- Kč/měsíc.
Těm, kteří projeví zájem pracovat a budou odvádět 
dobrou práci, nabídne pomocnou ruku obec i v příštích 
měsících a letech!   
        Mgr. Herbert Pavera

Kniha o historii obce 
bude velmi podrobná 
a zajímavá

Nová kniha o historii obce bude dána do oběhu v prosinci 
letošního roku a již nyní se mohou všichni milovníci histo-

rie těšit na tuto knihu.
Kniha popisuje velmi podrobně historii obce a jsou v ní uvá-
děna jména obyvatel obce již od 16. století!
Řada občanů v knize jistě narazí na své předky a dozví se tak 
hodně o historii svého rodu.
Kniha však bude stát asi okolo 500,- Kč, bude čítat více jak 
600 stran, bude mít tvrdou obálku a spousty fotografií.
A na listopad připravuje obec besedu s autorem knihy 
PhDr. Václavem Štěpánem, se kterým si budete moci popoví-
dat jednak o historii obce i o zajímavostech, na které narazil 
v různých archivech při vyhledávání informací o obci Bolatice.
              Mgr. Herbert Pavera
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Pan Adolf Duda při předávání Řádu Svatého Floriána
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Rodinné centrum 
Skřítek v Bolaticích
Rodinné centrum Skřítek již působí na Hlučínsku od roku 2008.

Začalo svou činnost nejdříve v obci Bohuslavice, dále ve Štěpánkovicích, Bolaticích, 
Oldřišově, Dolním Benešově  a  Kobeřicích.
Ve všech obcích máme velký zájem rodičů o naše cvičení dělá nám obrovskou radost, 
že naše práce není  lhostejná. Cvičení máme pro děti již od šesti týdnů věku dítěte až 
do pěti let.
Děti od šesti týdnů do roka polohujeme a cvičíme vše tak, aby u nich byl vyvíjen správný 
psychomotorický vývoj. Při  cvičení se dají také  určit jisté odchylky od nesprávného 
psychomotorického vývoje.
Maminky si protáhnou svalstvo cvičením spolu s dětmi v náručí  v určitých polohách 
(tygřík, klokánek, zajíček….) a také se příjemně pobaví. Do hodin miminek zařazujeme 
také masáž dětí.
Děti ve věku od jednoho roku do pěti let se za doprovodu říkánek a písniček učí roze-
znávat zvířátka, barvy, pravou  a levou stranu, počítat prsty do deseti.
Cvičení probíhá jeden a půl hodiny.
Je v něm zahrnuta: pohybová část, rozumová, cvičení na balonech, svačinka, výtvarná 
výchova, hudební výchova. Program je také přizpůsoben schopnostem a dovednostem 
určité skupině dětí (12 - 24 měsíců), (24 - 36 a více měsíců).
Tyto děti mají z našich hodin  takovou malou průpravu do mateřské školky.
Chtěli bychom  tím- to oslovit ty maminky,  které k nám ještě nezavítaly, aby tak učinily. 
Dveře pro Vás máme vždy otevřeny.
Zápis do  Rodinného centra Skřítek v Bolaticích bude 3. září v 10,00 hod. v budově 
koupaliště.
První hodina začne 6. září 2010. Informovat se také můžete na tel. 605 866 906
Můžeme udělat nové skupinky v jiném dnu a čase, než je dán nyní.
Jsme tu pro Vás a vaše děti.                  
                                                             Kurková Jiřina 

Nová zeleň v Bolaticích
Obec Bolatice uspěla se svou žádostí u státního fondu životního prostředí na realizaci nové 

výsadby zeleně v Bolaticích. Zpracovaný projekt byl předán a posouzen Agenturou pro 
ochranu  přírody a krajiny v Ostravě a ta ho doporučila SFŽP  k realizaci. 

V současné době probíhá výběrové řízení na zhotovitele a vlastní výsadba by měla začít 
od září tohoto roku s termínem ukončení na jaře roku příštího. Výše dotace tvoří  téměř 90% 
hodnoty z uznatelných nákladů projektu .

Díky této dotaci budou vysázeny nové alejové stromy na velkém valu u průmyslové zóny 
a podél hlavní komunikace směrem ke kruhovému objezdu, dále se osadí nové stromy v areálu 
koupaliště a před novým parkovištěm u fotbalového hřiště. Dojde k doplnění lipové aleje na ulici 
Ratibořská a k výměně stávajících stromů mezi ulicí Luční a Svobody.

Nová zeleň přibude na parkovišti u řadových domů a na novém hřbitově, kde budou vysázeny 
nejen stromy, ale i keře.

V červenci byla podána také druhá žádost v rámci další výzvy SFŽP na zlepšování životního 
prostředí v urbanizované krajině s projektem nového lesoparku  a výsadbou alejových stromů 
na ulici Svobody.

Lesopark má vzniknout na části pozemku oddělujícího ulicí Horní a vlakové nádraží. Bude 
tvořen rozmanitou skladbou listnatých a jehličnatých stromů, doplněnou keři . V budoucnu by se 
tak měla vytvořit  nová rekreačně - pobytová zóna pro široký okruh obyvatel. 
I tento projekt byl průběžně konzultován s AOPK a předběžně formálně doporučen pro další 
vyhodnocení u SFŽP.       Martin Bortlík

16. října 2010 se uskuteční  sbírka 
použitého ošacení
Občanské sdružení Diakonie Broumov a obec Bolatice vyhlašují 
„SBÍRKU POUŽITÉHO OŠACENÍ“.

Sbírka se uskuteční v sobotu 16. října 2010  od 9,00 do 11,00 hod. v suterénu 
Domu obchodu a služeb Bolatice na ul. Hlučínská vedle prodejny TETA.

Na sběr můžete přinést:
letní a zimní oblečení /dámské, pánské, dětské/, lůžkoviny, prostěradla, ručníky, 
utěrky, záclony, látky /minimálně 1m2, nedávejte odřezky a zbytky látek/, domácí 
potřeby - nádobí bílé i černé, skleničky - vše jen funkční, peří, péřové a vatované při-
krývky, polštáře a deky, obuv – veškerou nepoškozenou.

Věci, které nedávejte: ledničky, televize, počítače a jinou elektroniku, matrace, 
koberce – z ekologických důvodů, nábytek, jízdní kola a dětské kočárky - ty se transpor-
tem znehodnotí, znečištěný a vlhký textil.

Darováním nepotřebných oděvů a dalších věcí:
• uvolníte místo ve skříni
• pomůžete šetřit životní prostředí
• umožníte další využití staršího oblečení
• pomůžete opravdu potřebným lidem

Oděvy a věci, které se již nedají dále použít, se likvidují a na jejich likvidaci se podílejí 
postižení lidé a lidé ze slabých sociálních komunit.
Sběr, prosíme, zabalte do igelitových pytlů či krabic, aby se věci  nepoškodily transportem.

Děkujeme za Vaši pomoc.         Janetta Gratzová
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Výstup na Lysec
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Podzimní práce a činnost zahrádkářů
Hlavní náplní práce zahrádkářů v září je výstava ovoce a práce domácích kutilů, kterou 

konáme 18. až 20. září 2010 (sobota, neděle, pondělí) v Bolaticích v kulturním domě. Proto 
žádáme všechny členy organizace zahrádkářů, aby se této výstavy zúčastnili a ukázali všem 
spoluobčanům, co se jim v letošním roce podařilo vypěstovat. Máme 64 členů, proto doufáme, 
že každý donese nějaký výpěstek, ať zaplníme alespoň polovinu sálu. Zároveň také žádáme 
všechny domácí kutily z Bolatic a Borové, aby donesli své výtvory a ukázali všem, čím se zabývají 
ve svém volném čase a co dovedou vytvořit. Budeme rádi, když donesou tolik, abychom zaplnili 
druhou polovinu sálu a přisálí, ale také jeviště. Věříme, že nás překvapíte novými výtvory, které 
jsme neviděli na poslední výstavě před dvěma roky. Víme také, že je domácích kutilů mnoho, tak 
seberte odvahu a doneste své krásné věci na tuto výstavu. Odebírat vzorky budeme v pátek 17. 
září. Také jsme se pustili do hodnocení okrasných zahrádek a výzdoby domů a teras ozdobnými 
truhlíky s různými květinami. Toto hodnocení s odměnou bude v průběhu výstavy. Když bude mít 
u občanů dobrý ohlas,  můžeme příští rok s tímto pokračovat a přidáme také hodnocení ovocné 
a zeleninové zahrádky. Máme už mnoho nových výpěstků, takže se naše zahrádky zase více zmo-
dernizovaly. Toto hodnocení pořádáme za dobré spolupráce s Obecním úřadem v Bolaticích.                                                                                              

V srpnu a hlavně v září už sklízíme ovoce, které bude na množství chudší než jiná léta, a to 
z důvodu špatného počasí v době květu a špatného opýlení včelami. Ale kdo se jen trochu při-

činil postřikem proti škůdcům a v době sucha potřebnou závlahou, ten má postaráno o zásobu 
ovoce pro zimní měsíce. Na pálení toho nebude tolik jako v loňském roce. Určitě máte proveden 
letní řez u jádrovin, který jste měli provádět po 15. červenci. A po 15. srpnu provádíme řez 
peckovin jako jsou švestky, třešně, višně, ale také meruňky a broskve.       
Hlavně dbejte na prosvětlení koruny a zakrácení hlavních kosterních větví na polovinu. Tímto 
zásahem zpomalíte růst stromů a dobrou násadu květních pupenů pro příští rok. Také bobulo-
viny už jste měli upravit po otrhání plodů a to zakrácením hlavních větví a prosvětlením korunky. 
Vysazujeme nové jahody na dobře vyhnojený záhon. Také na okrasné zahrádce už vysazujeme 
cibuloviny jako jsou tulipány a také hlízy, které jsme nechali proschnout. Cibuloviny a hlízy 
sázíme do dobře  a dosti hluboko prokypřené půdy. Menší cibuloviny jako jsou sněženky, mod-
řence a další sázíme ve skupinách.     
Při sklizni jablek a hrušek dbáme na dobré vyzrání plodů. Toto poznáme při trhání plodů, aby 
šly lehce, bez násilí utrhnout. Proto musíme hlavně u jablek sklízet postupně. Ovocnou komoru 
dobře před uložením ovoce desinfikujeme a hlavně řádně vyvětráme. Také dbáme na dobrou 
vlhkost, aby nám ovoce nescvrkávalo. 
Některé odrůdy je dobře uskladnit do silonových sáčků, kde uděláme pár dírek jehlou. Budeme 
se těšit na dobrý průběh naší výstavy a na dobrou sklizeň ovoce.
             Erich DUXA - jednatel   

Z důvodu nízké úrody ovoce rozhodli 
členové Českého svazu zahrádkářů 
o zrušení letošní „Výstavy zahrádkářů a kutilů“. 
Výstava se uskuteční příští rok!?

Výstava zemědělců se letos 
neuskuteční!

O činnosti Klubu seniorů v Bolaticích

Že klub seniorů v naší obci nezahálí,svědčí i to, že se zúčastnili dožínkového průvodu a svým 
vystoupením obohatili i dožínkový program.

Také se postarali o výzdobu schodů do kostela, což není jednoduchá záležitost.
Vše, co je ke zdobení třeba, si obstaraly seniorky samy s pomocí pana Dominika. 
Ochutnávkové dobroty na dožínkách napekly a navařily také seniorky samy, takže vše bylo pravé 
domácí!

Klub seniorů uspořádal zájezd na letní Floru Olomouc pro seniory obce. V dopoledních hodi-
nách jsme navštívili Loštické muzeum tvarůžků, kde jsme se dozvěděli něco o původu a výrobě 
a kde jsme v jejich prodejně nakoupili různé tvarůžkové speciality. Po takto strávené době jsme 
se šli posilnit do pěkné restaurace, abychom nabrali síly na další cestu do Olomouce. Na Floře 
Olomouc se bylo na co dívat, v případě si zakoupit i květiny, které nám chybí v zahrádkách. 
V pozdním odpoledni jsme se vydali  na cestu domů obohaceni o nové zážitky.
            Za klub seniorů – Marie Šoltysová

Fotbalové soutěže začínají

Vážení spoluobčané a fotbalový příznivci, 
prázdniny a pro většinu z nás i čas dovolených se chýlí ke konci, naopak se postupně rozbí-

hají soutěže nového ročníku 2010/2011 v kopané.
Příprava na novou sezónu začala začátkem července pod vedením nového trenéra, našeho 

dlouholetého hráče, bývalého předsedy Josefa Kotíka, kterému pomáhají pan Václav Fus a Jirka 
Šula. Do přípravy se zapojili hráči ze stávajícího kádru, někteří hráči béčka, dále vybraní mlá-
dežníci z dorostu a z hostování v Kozmicích se vrátil Jan Vehovský. Stále se snažíme, jako jedni 
z mála v okolí, hrát pouze s vlastními odchovanci. První vstoupili do nového ročníku v 1.A třídě 
krajské soutěže naši „A“ muži, když v úvodním kole přivítali na vlastním hřišti nováčka soutěže, 
Vratimov, který v minulém ročníku sestoupil z krajského přeboru.

V následujícím týdnu zahájili své mistrovské soutěže na hřištích soupeřů i naši dorostenci 
a béčko mužů. Všechny žákovské kategorie začínají hrát postupně koncem prázdnin.  

Po skončení minulého soutěžního ročníku a před zahájením nového nastal tradiční přesun jak 
mezi hráči, tak i mezi trenéry a ostatními činovníky oddílu. Předně bych touto cestou chtěl podě-
kovat všem členům výboru, trenérům, vedoucím, rodičům a všem ostatním, kteří nám během 
celého minulého ročníku jakkoliv pomáhali. Kromě výše uvedených trenérů dále pro klub pracují 
Fredy Feilhauer u béčka mužů, Rudolf Rataj nadále vykonává funkci správce areálu a k tomu 
vede družstvo dorostu. U žákovských mužstev pracují Mgr. Jaroslav Náwrath, Ing.Libor Ševčík, 
Ing. Aleš Theuer, Petr Latka, Tomáš Balarin a Lucka Steffková. Činnost trenéra ukončil David 
Steffek, který s posledně jmenovanými a Robinem Obrusníkem ve spolupráci s vedením klubu 
a obce Bolatice, připravili na začátku prázdnin pro naše mladší žáky týdenní zájezd na meziná-
rodní turnaj v Prešově, kde reprezentovali nejenom náš oddíl, ale i celou obec. 

Koncem července jsme uspořádání tradiční sportovní slavnost. Tradičně jsme z důvodu nepří-
znivého počasí zrušili páteční karneval. V sobotu proběhl turnaj v malé kopané, kterého se 
účastnily nejenom týmy z Bolatice, ale i z vedlejších vesnic. Večer patřil mladým i dříve naro-
zeným, karneval ve stylu Oldies se vydařil. Nedělní odpoledne jsme spojili se zápasy okresního 
kola Českého poháru, kdy domácí dorost po pohledné hře zdolal Štěpánkovice, naopak naši 
muži překvapivě podlehli Píšti. 

Po obou zápasech následovalo vylosování věcné tomboly.  Touto cestou bych chtěl 
poděkovat sponzorům, kteří přispěli jak finančně, tak  věcně na zajištění cen tomboly.                                                                             
Byly to tyto společnosti, živnostníci a organizace: Obec Bolatice, Pekařství AZPEK, LANEX Bola-
tice, Restaurace Na hřišti, Discoklub Kravín, Podlahy Žídek, Elektro Pašek, Autodoprava Fus, 
Nápoje Václav Slivka, Kadeřnictví Monsbergerová, ARMAST Bolatice, PEREVA Bolatice, Ostravské 
stavby, Malhvo Bolatice, FALS Ostrava, Sanace a vysoušení zdiva Opava, Dana Mrkvová, Lité 
podlahy Duda, C-bar Bolatice, Hyundai Opava, Mates Gym Bolatice, VOKD Ostrava, DOPFIN 
Dolní Benešov.
Závěrem bych chtěl touto cestou poděkovat všem fotbalovým nadšencům a členům klubu 
za podporu v našem úsilí. 
           Za FK Bolatice, Josef Boček, předseda klubu

MIMOŘÁDNÁ PŘÍLEŽITOST:
BEZPLATNÝ ODVOZ A LIKVIDACE 
AUTOVRAKŮ
ŽDB, a.s. Bohumín ve spolupráci  s Městem Kravaře pořádají

BEZPLATNÝ ODVOZ A EKOLOGICKOU LIKVIDACI VOZIDEL 
URČENÝCH K LIKVIDACI               

MAJITELÉ, KTEŘÍ POTŘEBUJÍ EKOLOGICKY ZLIKVIDOVAT VOZIDLO, SI MOHOU TERMÍN 
ODVOZU DOHODNOUT NA TEL. ČÍSLE  604 228 312, KDE VÁM SDĚLÍ DALŠÍ 
PODROBNOSTI. PROTOKOL POTŘEBNÝ K TRVALÉMU VYŘAZENÍ VOZIDLA Z REGISTRU BUDE 
PŘEDÁVAJÍCÍMU VYSTAVEN  IHNED PO PŘEVZETÍ VRAKU.     

TATO AKCE PLATÍ V PRŮBĚHU MĚSÍCE ZÁŘÍ 2010. BEZPLATNÉ 
ODVOZY BUDOU ZAJIŠŤOVÁNY PRŮBĚŽNĚ DLE KONKRÉT-
NÍCH  POŽADAVKŮ  MAJITELŮ PŘÍMO Z MÍSTA ODSTAVENÍ 
AUTA.               

VYUŽIJTE TUTO VÝJIMEČNOU MOŽNOST  EKOLOGICKÉHO ODSTRANĚNÍ VAŠEHO 
DOSLOUŽILÉHO VOZIDLA!

Školní rok v MŠ Borová
….ŠKOLNÍ ROK SKONČIL, ale nám dětem a p. učitelkám z MŠ Borová zůstávají krásné vzpomínky. 
Skoro celý rok se obešel bez dětských slziček. Děti z Borové se navzájem znají už před nástupem 
do školky, potkávají se na ulicích, navštěvují se… V tomto školním roce měly děti mladší 3 let 
poprvé možnost seznamovat se nejen navzájem, ale také s prostředím MŠ formou kroužku Klu-
bíčko, který fungoval 1x měsíčně vždy 1,5 hodiny. Krásný podzimní čas přímo sváděl k dlouhým 
procházkám a sběru přírodnin. Však u nás ve školce také proběhl Den otevřených dveří spojený 
s výstavkou Podzimníčků. A když se na obloze objevily mráčky – nebyl důvod zůstávat v herně. Díky 
firmě p. R. Uvary nám vyrostlo krásné dláždění pod pergolou, kterou p. Kročil zastřešil, ve které 
si zpíváme, kreslíme, hrajeme slovní hry, když venku prší. Krásný čas podzimu a jablíčkové vůně 
vystřídal první sníh, zima a Vánoce. Na ty se děti vždy moc těší. Abychom trochu ulehčili rodi-
čům od domácích předvánočních povinností, připravili jsme pro ně malé posezení s květinářstvím 
AGRANA. To si připravilo ukázku adventních vazeb s možností prodeje. Akce proběhla v příjemné 
„komorní“ atmosféře. Nový rok sebou přinesl nové povinnosti – zápis do 1. tříd a ukázku pro 
rodiče, co všechno se jejich budoucí školáci ve školce už naučili a zvládli. 

Na jaře nás po dlouhé době „navštívily a potrápily“ neštovice. No a pak se uzdravené a odpo-
čaté děti vrhly do příprav ke Dni maminek. A že svůj úkol dobře zvládly, přichystal si pro ně 
„Klub borovských maminek“ překvapení. Míša Růžičková přijela do restaurace U Kozla zazpívat 
a zatančit jen pro ně.

Jaro se pomalu přehouplo do léta a v duchu hesla léto – prázdniny – cestování, jsme cesto-
vali i my a přitom se seznamovali s různými profesemi. Navštívili jsme OÚ, pana starostu, solnou 
jeskyni, kino, knihovnu, hasičské zbrojnici. Touto cestou ještě jednou děkujeme všem mladým, 
nadšeným hasičům z Borové, kteří se o nás 1,5 hod. vzorně starali s perfektně připraveným, 
nabitým programem. 

Každý začátek má svůj konec a tak se i školní rok chýlil ke konci. Stalo se již tradicí, že 
manželé Haferovi objednají pro děti skákací hrad. Nejinak tomu bylo i letos. K tomu táborák 
a pěkné počasí. Ani se budoucím školákům nechtělo opouštět bránu školky. Letos jich do školy 
odchází 5. Přejeme jim hodně úspěchů v 1. třídě.

A v září „nové“ děti s chutí do školky. Už se na vás, my p. uč. Iveta a Šárka, moc těšíme
              …..A NOVÝ ŠKOLNÍ ROK ZAČÍNÁ
Poděkování:

Děkujeme hasičům z Bolatic za vždy ochotný odvoz na divadelní představení do Bolatic.
Děkujeme osadnímu výboru za přípravu pohádkového lesa a za přizvání k veřejným akcím, 

na kterých se můžeme jako školka prezentovat veřejnosti. Letos to bylo Kácení máje na Borové 
a zahájení Borovských her v „naší Borové“.
                  Za MŠ Borová - I. Komárková

Upozornění řidičům
Jak jsem již v prvním letošním vydání Bolatického zpravodaje uvedl, blíží se termín povinné 

výměny řidičských průkazů, a to těch, které byly vydány v době od 1.1.1994 do 31.12.2000. 
Povinná, bezplatná výměna vychází ze zákona č. 361/2000 Sb., o provozu na pozemních komu-
nikacích. Požádat o výměnu řidičského průkazu lze na obecním úřadu obce s rozšířenou působ-
ností příslušného podle místa trvalého pobytu. (Pokud je trvalý pobyt v Bolaticích, je třeba 
žádat o výměnu na MěÚ Kravaře). Nezapomeňte s sebou vzít platný doklad totožnosti (občanský 
průkaz nebo český cestovní pas), 1 fotografii o rozměrech 3,5 x 4,5 cm, řidičský průkaz, který 
podléhá povinné výměně.                     ViR

Upozornění rodičům i řidičům

Když budete pozorně procházet, resp. projíždět naší obcí, musíte zaregistrovat, že snahou 
vedení obce je v maximální možné míře zvýšit bezpečnost všech účastníků silničního pro-

vozu, za což si myslím, patří vedení obce uznání. Je však pravdou, že i přes celou řadu opatření 
dochází z různých důvodů k neštěstím na cestách, proto si dovoluji napsat s pomocí různě 
dostupných materiálů tento článek.

1. září je každoročně významným datem pro všechny děti, které zahajují povinnou školní 
docházku nebo se po prázdninách znovu vracejí do školy. Cesta do školy s sebou přináší 
i některá úskalí, na která je při této příležitosti nutné upozornit. Jedním z nich je i nebezpečí při 
pohybu dítěte v dopravním prostředí. Pokud si uvědomíme, že z celkového počtu všech úrazů 
dětí tvoří dopravní úrazy více jak 40% a úmrtí okolo 30%,  a vnímáme zprávy o úrazech na našich 
silnících, vyplyne nám závažnost této problematiky.

Za bezpečný pohyb dítěte v silničním provozu zodpovídají jeho rodiče. Škola může dát dítěti 
v rámci dopravní výchovy pouze základy, ale praxi v reálném dopravním prostředí musí zajistit 
rodiče, a to včetně toho, že by měli jít dítěti příkladem. Co by tedy rodiče měli pro bezpečnost 
svých dětí v silničním provozu udělat?

Před začátkem školního roku je vhodné, aby si rodiče s dítětem prošli celou trasu do školy, 
ukázali mu bezpečná místa pro přecházení a vysvětlili dítěti zásady bezpečného přecházení, 
a to zejména:
• najít bezpečné místo k přecházení, tj. kde má dostatečný rozhled a kde je vyznačen přechod 
     pro chodce,
• vždy se zastavit, rozhlédnout se na obě strany a rychle, nikoli zbrkle, přejít,
• nikdy nepřecházet mezi zaparkovanými vozidly.

Je vhodné, aby rodiče doprovázeli své mladší děti na cestě do školy raději několik dnů, aby 
získaly jistotu, že se dítě v dopravním prostředí pohybuje bezpečně. Je nutné dítě upozornit 
na nebezpečí vyplývající z jeho pohybu v dopravním prostředí – realitou je, že dítě není ničím 
chráněno, případný střed s vozidlem vždy „prohraje“ dítě.

Jednou z hlavních zásad bezpečnosti dětí je jejich viditelnost. Cestou do školy a ze školy by mělo být 
dítě oblečeno v pestrém oblečení, případně používat retroreflexivní prvky na oblečení nebo na škol-
ních taškách. Pokud děti jezdí do školy veřejnou dopravou, musí jim být vysvětleny zásady bezpečného 
chování v dopravních prostředcích, tedy se za jízdy držet, nepřecházet vozovku před nebo za autobu-
sem stojícím v zastávce a vždy vyčkat jeho odjezdu tak, aby při přechodu neměly zakrytý výhled.

Pokud rodiče přepravují děti do školy v osobním automobilu, pak jedině v dětské autosedačce, 
která v případě dopravní nehody může dítěti zachránit život. V této souvislosti je zajímavé, že ve většině 
vyspělých motoristických zemí je propagováno, aby rodiče nevozili děti do školy v osobních automobi-
lech, ale je doporučováno využívat veřejné hromadné přepravy, pěší chůze, případně cyklistiky. Použití 
osobního automobilu komplikuje totiž dopravní situaci v blízkosti školy, kde zaparkovaná vozidla často 
tvoří překážku například při přecházení dětí přes komunikaci v blízkosti školy.

V neposlední řadě by si měli řidiči uvědomit, že se na začátku školního roku  v ranních 
a odpoledních hodinách na ulicích vyskytuje více dětí, a tomu přizpůsobit své chování, zejména 
rychlost jízdy. Uvědomme si, že i sebelépe vychované a vycvičené dítě je omezeno ve svém cho-
vání v silničním provozu svými mentálními i fyzickými předpoklady, proto jeho reakce jsou velice 
často nevyzpytatelné.                       ViR

Informace dříve narozeným řidičům

Zákonem o provozu na pozemních komunikacích je stanoveno, že řidič je povinen podrobit se lékař-
ské prohlídce nejdříve 6 měsíců před dovršením 60, 65 a 68 let věku, nejpozději v den dovršení 

stanoveného věku, po dovršení 68 let věku se musí podrobit takové prohlídce každé dva roky.
Posouzení zdravotní způsobilosti provádí posuzující lékař na žádost žadatele. Po provedení 

lékařské prohlídky vydá posuzující lékař žadateli Posudek o zdravotní způsobilosti k řízení 
motorových vozidel. Řidič musí mít při řízení vozidla „Posudek“ s sebou, ten musí mít písemnou 
formu a musí být originální.

Ze zkušeností však vím, že řidiči mají problémy při silniční kontrole jak s formátem – velikostí 
„Posudku“, tak s jeho povinnými náležitostmi, proto bych rád uvedl, že „Posudek“ může být 
i v jiném formátu, např. A5 a může mít i jiné uspořádání náležitosti, než je uvedeno v jeho vzoru. 
Musí však být jednoznačný, musí obsahovat všechny náležitosti uvedené ve vzoru „Posudku“, 
který je součástí vyhlášky č. 253/2007 Sb.

Pokud řidič starší 60-ti let nepředloží při silniční kontrole výše uvedený „Posudek“, hrozí mu 
pokuta od 5 000 – 10 000Kč a zákaz řízení od 6-ti do 12-ti měsíců. Taktéž mu bude za takové 
jednání zapsáno do jeho evidenční karty řidiče 5 bodů.

Vážení řidiči, nechci Vás tímto příspěvkem zastrašovat, ale pouze upozornit na to, abyste 
nepodceňovali výše uvedené legislativní požadavky, které nelze žádným způsobem, jak u poli-
cie, tak i před správním orgánem, usmlouvat. Na závěr dodávám, že „Posudek“ lze také nalézt 
např. na www.vogelmedia.cz.
Přeji šťastnou cestu!            ViR

Motolékárnička
Ve vydání Bolatického zpravodaje leden-únor 2010 bylo v článku Novinky v povinné 

výbavě vozidel uvedeno, že stávající lékárničky v motorových vozidlech mají platnost 
do konce letošního roku. 
V červnu letošního roku byla však příslušná vyhláška novelizována a platnost stávající 
lékárničky pro motorová vozidla kategorie L, tj. motocykly, byla prodloužena do 30. září 
2011. Pro ostatní motorová vozidla, včetně osobních automobilů platí, že od 1. 1. 2011 
musí mít lékárničky nové.            ViR
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Příspěvek za Římskokatolickou farnost Bolatice

Prázdniny končí, začíná nový školní rok a s ním 
i začíná výuka náboženství. Dětem je tím dána 

možnost vzdělávat se ve víře. Tuto možnost mohou 
využít pouze děti, které rodiče do výuky náboženství 
přihlásí. 

Tiskopisy přihlášek budou mít paní kate-
chetky – Mgr. Jana Pašková, která bude učit 
třetí až devátou třídu a p. Magdaléna Juráš-
ková, která bude učit první a druhou třídu.                                                                                                                                           
V neděli 29. srpna v 14,30 hod. byla mše sv., 
během které jsme našeho Pána prosili o požeh-
nání pro celý školní rok pro všechny děti, studenty, 

učitelé a vychovatelé, pro pracovníky ve škol-
ství. Během této mše svaté byl také požehnány 
aktovky, učebnice a všechny školní pomůcky.                                                                                                              
Začátek září znamená v naší farnosti návrat ke stan-
dardnímu pořadu bohoslužeb. Všednodenní mše 
svaté tedy budou v úterý, čtvrtek a pátek v 18,00 
hod. a ve středu v 6,30 hod. Od září budou úřední 
hodiny v úterky a čtvrtky od 16,00 do 17,00 hod.             

V naší farnosti začne další pastorační rok 
katecheze pro dospělé - vzdělávání se ve víře. 
Budeme pokračovat v zamýšlení se nad knihou 
Nového zákona „Skutky apoštolů“.  Taky se znovu 
rozeběhne činnost dalších společenství, ve kterých 
můžeme prohlubovat svůj vztah k Bohu – modli-
tebně formační společenství seniorů „La vie Mon-
tante“, společenství maminek, kde se zamýšlíme 
nad Písmem svatým, sdílíme si zkušenosti a spo-
lečně se modlíme za děti, modlitební společenství, 
setkání společenství mladých, varhaníků, scholy, 
ministrantů, podávajících sv. přijímání. Všechna 
tato setkání se budou konat na faře. Uprostřed 
měsíce, v úterý 14. září je svátek Povýšení sv. Kříže. 
Tento svátek má svůj původ v Jeruzalémě, kde se 

ten den slavilo výročí posvěcení Baziliky Božího 
hrobu. Rovněž nám připomíná nalezení svatého 
kříže, o které se zasloužila císařovna Helena při 
své pouti do Svaté země kolem r. 325.  Každý z nás 
má svůj kříž, na někom je vidět, jiný ho nosí v srdci. 
Nést svůj kříž, nést jej každého dne, trpělivě a vytr-
vale snášet svůj úděl většinou nečiní žádné zvláštní 
potěšení. Cesta s křížem, ono smíření se se svým 
údělem a posláním není nijak atraktivní, je to však 
cesta nejlepší a nejsprávnější. Už tradičně někteří 
z našeho farního společenství budou putovat 
na tento svátek na Svatý Kříž do Piotrowic Wielkich.                                                                                                   
Koncem září má svátek svatý Václav (narozen asi 
r. 907, zavražděn 28. září 935, starší literatura 
uvádí rok 929). Byl to český kníže a světec, který je 
považován za hlavního patrona české země. V dět-
ství byl vychováván svou babičkou, Ludmilou ze 
Pšova (sv. Ludmila, která má svátek 16. září). Doba 
Václavovy vlády je již od počátku charakteristická 
jeho podporou křesťanské církve a dalším upev-
ňováním moci Přemyslovců nad českými zeměmi.                                                                                                                      
Říjen je už tradičně růžencový měsíc. Modlitba 
růžence by měla mít stálé místo v našem modli-

tebním životě. Jak to můžeme poznat ze svědectví 
mnoha světců, svatý růženec je velice silná modlitba.                                                                                                                                        
  Svatá Hedvika, která má svátek 16. října, je pat-
ronkou Ostravsko-opavské diecéze. Narodila se 
koncem 12. století.  Založila klášter v Třebnici, 
první ženský klášter na území Slezska. Zakládala 
rovněž nemocnice, ošetřovací ústavy pro chudé.                         
Říjnový čas nás také povede k přípravě na slav-
nost Všech svatých a den vzpomínky všech věrných 
zemřelých – dny, ve kterých se zamýšlíme nad cílem 
a smyslem našeho života. Duchovní přípravou je pro 
nás dobře prožitá svátost smíření. Rozšířená mož-
nost svaté zpovědi bude v sobotu 23. října a také 
ve dnech 26. až 30. října. Podrobný rozvrh zpověd-
ních možností bude zveřejněn v druhé polovině října.                                                                                                                                           
   Po čase dovolených, kdy jsme mohli načerpat sílu, 
zase začínáme žít každodenní život plný povinností, 
starostí, ale i radosti. Přeji každému z nás, abychom 
si nenechali starostmi zakrýt radosti a abychom 
rozeznávali, co je důležité a co je zanedbatelné.           
                   
 Za Římskokatolickou farnost Bolatice       
 Edita Moravcová  

Hasičská soutěž o Moravskoslezký 
pohár v Bolaticích

V neděli 8. srpna 2010 se na hřišti FC Bolatice uskutečnila tradiční hasičská slavnost, která se 
nesla v duchu oslav 105. výročí založení bolatického hasičského sboru. 

Za příjemného letního počasí a četného zájmu hasičů i jejich příznivců hostily Bolatice 14. kolo 
letošního, již sedmého, ročníku  hasičské soutěže v požárním útoku Moravskoslezský pohár. 
Početné startovní pole čítalo 25 družstev mužů a 12 družstev žen. Vítězem 14. kola soutěže 
mužů se stalo A-družstvo z Velkých Hoštic s časem 17,16 sekund. Čas 18,09 sekund, kterého 
dosáhlo družstvo z Bolatic, stačil jen na 6. místo. V soutěži bodovalo i družstvo naších kolegů 
z SDH Borová, které se s časem 18,22 sec umístilo na 7. místě. 
V kategorii žen obsadilo první místo A-družstvo z Hněvošic časem 17, 51 sekund. Na druhém 
místě se umístilo družstvo z Velkých Hoštic a na třetím družstvo ze Svobody.
Poděkujme oběma zástupcům naší obce v soutěži za dobrou reprezentaci a popřejme mnoha 
úspěchů v dalších kolech soutěže.
           Za SDH: Vilém Adamec

Družstvo z Bolatic krátce před startem

Činnost Slezsko německého svazu v Bolaticích

Hlavní prioritou Slezsko německého svazu v Bolaticích je udržet tradice Hlučínska a německý 
jazyk. V zimním období se scházela skupina členů svazu, aby si procvičila konverzaci v němec-

kém jazyce, a tak tomu bude i o nastávajících dlouhých podzimních večerech. Také myslíme 
i na mládež a snažíme se získat finanční prostředky na výuku německého jazyka od velvyslanectví 
SRN v Praze pro naši ZŠ v Bolaticích. Náš smíšený pěvecký sbor pod vedením pana Sigfrieda Blo-
kesche zpívá nejen lidové písně v německém jazyce, ale také písně zdejšího regionu. Pravidelně se 
schází jednou týdně, a dokonce v tomto roce i o prázdninách. Tento smíšený pěvecký sbor zajišťuje 
kulturní program oslav Dne matek a vánoční program v obci, a to nejen pro členy svazu, ale i pro 
celou obec Bolatice a Borová. Jinak tento smíšený pěvecký sbor zajíždí na různá vystoupení v regi-
onu, zúčastňuje se i vystoupení v Polské republice u svých přátel mluvících německy.

Náš pěvecký sbor se zúčastnil krojovaného dožínkového průvodu naší obce. Na podzim, 
jako každý rok, vystupuje sbor se svými písněmi na velkém setkání německých svazů z celé ČR 
v Praze. Vždy je pěvecký sbor odměněn velkým potleskem. Zároveň tam vystupuje i naše mládež 
s nějakou scénkou a i tito mladí sklízí velké ovace.

Náš svaz již podruhé zorganizoval setkání členů německých svazů z regionu Opavska. Toto setkání 
se uskutečnilo v Kulturním domě Bolatice  na jaře letošního roku a také mělo velmi kladný ohlas.
Další činností svazu je pravidelné setkání žen jednou za měsíc – Kaffee Klatsch. Probíhá v přá-
telském duchu u kávy a něčeho sladkého. Také muži se pravidelně jednou za měsíc sejdou 
na Männertreffen, kde si spolu zazpívají a proberou, co nového v obci, ale také si stanoví 
nějaké téma, o kterém pak diskutují. Stalo se již tradicí, že jednou v roce pozvou na setkání 
i své manželky na posezení pod ořechem.

Vzdělávací a sociální dílo, které spolupracuje s Česko-německým fondem budoucnosti, 
umožňuje našim členům za malý příspěvek třítýdenní pobyt ve vybraných lázních v ČR. Dále 
mají členové možnost  jednou ročně získat poukaz na rehabilitaci, kterou si vyberou. Také náš 
svaz vlastní rehabilitační místnost, která je velmi dobře vybavená a je možné, aby ji užívali také 
občané naší obce.  Proto neváhejte a přijďte si procvičit tělo.

Naši členové svazu mají možnost každý rok zúčastnit se seminářů, které pořádají svazy v ČR. Také 
se mohou v průběhu roku zúčastnit různých vzdělávacích seminářů i ve SRN. Je také pamatováno 
i na naše děti, které mají možnost zúčastnit se o prázdninách dětských táborů v ČR, ale také ve SRN.

Aby vše dobře ve svaze fungovalo, o to se stará výbor svazu, který se pravidelně jednu 
za měsíc schází. Má-li někdo zájem o členství ve svazu, je vždy srdečně vítán.
                     Veronika Krohe

Dne 16. června 2010 proběhlo v zámku v Přibyslavi slavnostní shromáždění Sdružení hasičů 
Čech, Moravy a Slezska (dále jen „SH ČMS“), na kterém byl vybraným členům sdružení 

udělen titul Zasloužilý hasič. Zasedání předsedal Ing. Karel Richter, starosta SH ČMS. Mezi 11 
oceněnými z celé republiky byl i p. Alois Slivka, dlouholetý starosta našeho sboru. 
Titul Zasloužilý hasič se uděluje hasičům, kteří svou celoživotní prací přispěli k rozvoji dobro-
volného hasičstva. Oceněným je předána medaile a diplom a jejich jména jsou navždy zapsána 
do Pamětní knihy Zasloužilých hasičů.
Pan Alois Slivka je prvním členem ve více jak stoleté historii našeho sboru, kterému byl takovýto 
titul udělen.
Členové Sboru dobrovolných hasičů v Bolaticích mu touto cestou blahopřejí. S přáním pevného 
zdraví a elánu se těší na další spolupráci s nim. 
               Za SDH Bolatice, Vilém Adamec

Pan Alois Slivka přebírá ocenění z rukou starosty SH ČMS Ing. Karela Richtra 

Zájezd 

na Orlickou přehradu
Ve dnech 3. až 10.července se celkem 40 turistů zúčastnilo pobytu u Orlické přehrady 

v ubytovacím středisku u obce Olešná na pobřeží přehrady. Okolí přehrady jsme projížděli 
na kolech, kde jsme navštívili hrad Zvíkov nad soutokem Otavy s Vltavou, hrad Orlík, který se 
tyčil vysoko nad řekou a nyní pod hradem přistávají výletní lodi. Cesty v okolí přehrady jsou dosti 
zvlněné a zvláště cyklostezky se vinou lesy nahoru a dolů po kopečkách s převýšením až 100 m.
Dalšími místy, která jsme navštívili, byl Písek se svým staletým kamenným mostem, Putimskou 
bránou až do Putimi po stopách Dobrého vojáka Švejka, v Týnu nad Vltavou u soutoku Lužnice 
s Vltavou, v krásném historickém městě Bechyně a v Táboře a podobně.
Během pobytu si Pavel a Jindřich odskočili do Švýcarska a jen tak lehce vyběhli na Matterhorn 
(podrobnosti v jiném článku). 
Po večerech jsme se scházeli v kulturním přístřešku  a u opékaní a hlavně kytary si zazpívali 
známe písničky a prožili pěkné večery.       Josef Blokeš

Na Hradě Orlík Nad soutokem Vltavy s Lužnicí

U splavu na Lužnici

PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR 
V BOLATICÍCH

Od 26. - 30.7.2010 probíhal na Turistické 
základně v Bolaticích příměstský tábor 

pořádaný Centrem volného času v Krava-
řích. Pro děti byl připraven každý den pestrý 
program plný her a výletů. Podívali jsme se 
do Křemenek na pávy, vyrazili jsme do aqua-
parku v Kravařích a koně jsme viděli na Alber-
tovci. Děti také čekala noc na základně, před 
kterou si užily táborák s opékáním, projížďky 
na bugině a samozřejmě nesměla chybět ani 
stezka odvahy. V pátek odcházely děti spoko-
jené a nadšené. Příští rok budou připraveny 
dva turnusy tohoto tábora. Bližší informace 
se dovíte na webových stránkách www.cvckra-
vare.cz a v informačních letáčcích CVČ.
Těšíme se na shledanou příští rok o prázdninách.

PODĚKOVÁNÍ

Tímto bychom chtěli velmi poděkovat motor-
kářům z Bolatic, kteří nám právě ve čtvrtek 

zajistili dřevo, připravili táborák a děti překva-
pili projížďkami na bugině a zajímavým pro-
gramem na jejich dráze. 
Dále vedoucím, kteří se velmi pečlivě starali 
celý týden o děti, a v neposlední řadě také 
sponzorům, kteří věnovali ceny za hry a sou-
těže. 
       Centrum volného času Kravaře
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NOVÉ ZÁJMOVÉ KROUŽKY

CVČ Kravaře ve spolupráci se ZŠ Bolatice 
nabízí ve školním roce 2010/2011 tyto 

zájmové kroužky, které budou probíhat v ZŠ 
Bolatice.

VÝTVARKA 
– kroužek nejen o malování, děti si užijí 
i legraci a naučí se spoustu nových výtvarných 
technik
- pro všechny kluky i holky od 1.- 9. třídy

ANGLIČTINA HROU
– pro všechny, kteří chtějí poznat hry 
a zábavu s angličtinou
1. skupina – 1. třída
2. skupina – 2.-5. třída

TAURUS PŘÍPRAVKA 
- pohyb a tanec to pravé ořechové, 
tančí se oblíbené disko
- pro všechny od 1.- 5. třídy

DRAMAŤÁČEK
– herci a herečky se můžou těšit na kroužek 
přímo pro ně, od dramatického cvičení až 
po divadelní představení
- pro holky i kluky od 1.- 9. třídy

BE IN 
– dívčí klub pro všechny holky, které si chtějí 
někdy zacvičit, jindy zase něco vyrobit, nebo 
si povídat o tom co se děje, co se nosí, buďte 
in a přijďte se bavit
- pro holky od 6.- 9. třídy

HOROLEZECKÝ
- krok za krokem horolezcem
- pro všechny od 1.- 9. třídy

Bližší informace v CVČ Kravaře, přihlášky 
a platby na 1. schůzce nebo přímo v CVČ.
Sledujte naše webové stránky 
www.cvckravare.cz.

Návštěva družební obce Doľany 
na Slovensku

Ve dnech 7. 8.až 9. 8. 2010 se uskuteč-
nila návštěva družební obce Doľany, jejíž 

obyvatelé nás v dubnu poctili svou účastí 
na „Bolatické 20“.

Cestou na toto setkání byla zastávka a pro-
hlídka areálu Lednického zámku, kde jsou 
nádherné okrasné zahrady, skleník, samo-
zřejmě interiér zámku apod. Okolo rybníku 
vede cesta až k minaretu, kde jsme vystoupali 
po 302 schodech na vrchní vyhlídku s krás-
ným výhledem na Pálavu a okolí. Po prohlídce 
jsme odjeli na Slovensko do Doľan, kde nás 
již netrpělivě očekávali místní a především 
náš společný známý Jožo Mruškovič. Večer 
při posezení u hudby a kytary jsme se přivítali 
s místními turisty.

Ráno probíhalo ve znamení příprav na akci 
s názvem „Pochod pre všetkých“. Zvažovali 
jsme své síly, odhadovali, jak daleko dojdeme 
a kterou trasu tudíž zvolit, nejvíce účastníků 
bylo na 20 kilometrů. Trasy vedly krásným 

podhůřím Bielých Karpat a závěr pochodu byl 
v areálu přírodního stanoviště u Doľan. Všichni 
došli do cíle v pořádku. Na závěr jsme ochut-
nali zvěřinový guláš a při dobré muzice pose-
děli do pozdních večerních hodin.

Ráno jsme posnídali, rozloučili se s tím, že 
pojedeme již směrem domů a cestou se sta-
víme podívat na Čachtickou paní. V tom přišel 
řidič od pana Hoňka, že nejde nastartovat 
autobus a že jsou vadné baterie. Část účast-
níků zajásala, protože bylo jasné, že spíše než 
za dvě hodiny neodjedeme, a využila pozvání 
Igora do vinného sklípku. Po dvou hodinách 
jsme se dověděli, že závada na autobusu 
je vážnějšího rázu a všichni zvážněly jak se 
dostaneme domů. Naštěstí nás nenechal náš 
pan starosta ve štychu a spolu s Jožem Mruš-
kovičem zajistili náhradní autobus, protože 
kdybychom spoléhali na našeho dopravce, tak 
jsme tam ještě dneska.
                   Josef Blokeš

Lednický zámekNa 12. kilometru pochodu

Se slovenskými přáteli na 15. kilometru

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Narození
- Počet od minulého vydání   8       
- Počet od začátku roku      26   

Manželství
- Počet od minulého vydání   11   
- Počet od začátku roku       22 

Úmrtí
- Počet od minulého vydání   5   
- Počet od začátku roku      16  

Jubilanti (červenec - srpen)
80 let – 2, 75 let - 4, 70 let - 13 

Diamantová svatba     - 1

       Marcela Bochňáková

Pozvánka na podzimní kulturní 
a společenské akce!

4. 9.  Cesta za pohádkou – zajímavá cesta pro děti za pohádkovými bytostmi
17. – 19. 9. Oslavy 10. výročí vzájemné spolupráce Bolatic a Rud v Polsku 
  (Rudy, Kuznia Raciborska)
21. 9.  Malování na asfalt, Den bez aut, koloběžkové závody
25. 9.  Oslavy 50. výročí otevření nové ZŠ Bolatice

2. 10.  Pestrý večer hudby, scének, písní a vyprávění u příležitosti Dne seniorů
5. 10.  Dny zdraví v kulturním domě – při této akci si můžete nechat 
  zkontrolovat stav svého zdraví – hladinu cukru v krvi, tlak krve, cholesterol 
  v krvi, objem plic, atd.  
9. 10.  Pochod pro zdraví – 9 km pochod po naučné stezce v Chuchelenském 
  lese s brannými prvky
12. 10.  Beseda s lékaři na téma „ Jak si zachovat zdravé tělo a dá se předejít 
  rakovině?“
26.10.  Den strašidel – lampiónový průvod „strašidel“, zakončený ohňovou show 
  a malým ohňostrojem

Listopad  Setkání oslavenců – kulturní akce pro občany slavící 70. a 75. narozeniny 
  a Zlatou či diamantovou svatbu
  Beseda o historii obce s PhDr. Václavem Štěpánem, autorem knihy 
  o historii obce
  Filmové představení pro seniory 
  Beseda s cestovatelem
  Kateřinská diskotéka pro mladé
               Mgr. Herbert Pavera

Fotografování pohádek k soutěži „Celé Česko fotí pohádky“

Ve středu 23. 6. 2010 se před čtvrtou hodinou odpolední začaly do skanzenu scházet děti 
i dospělí. Probíhala zde akce „Celé Česko fotí pohádky“ a vidět jste mohli například trpaslíky 

se Sněhurkou, Červenou Karkulku, Macha a Šebestovou, sudičky či vodnickou rodinku. „Celé 
Česko fotí pohádky“ je soutěž v rámci programu „Celé Česko čte dětem“. O co jde? O vytvoření 
fotografie s pohádkovou tématikou, na níž vystupují rodiče (nebo alespoň jeden jiný dospělý) 
a děti ve věku do 15 let. 

Soutěž bude probíhat ve třech kolech, ze kterého vždy tři nejlépe hodnocené fotografie auto-
maticky postupují do velkého finále. Autoři tří nejúspěšnějších fotografií v každém kole obdrží 
hodnotné knižní ceny a zajímavé deskové hry. Hlavní výhrou je fotoaparát. A pozor! Zvláštní 
ocenění: výherní fotografie bude použita pro tvorbu nových propagačních materiálů projektu 
Celé Česko čte dětem® pro rok 2011!!! To je výzva! :)                                                                                                                     

Ve skanzenu byly tedy nafoceny pohádky „O Plaváčkovi“ (Plaváček – Adam Janik, maminka 
– Míša Janiková, sudičky – Gusta Kupková, Anna Slivková, Růžena Návratová), „O Červené Kar-
kulce (babička – Zuzana Blahetková, Karkulka – Dorotka Straková), „Sněhurka a sedm trpas-
líků (Sněhurka – Marcela Šulová, trpaslíci – Lucka Šulová, Pepík Šimeček, Ivana Boczková, 
Honza Kolarčík, Karolína Ricková, Jirka Šefčík, Nikola Kurrilová), Mach a Šebestová (Mach 
– Luca Janik, Šebestová – Radka Kotzurová, paní Kadrnožková – Jana Štěpáníková), „Vodnická 
pohádka Karla Čapka“ (Zelinka – Anetka Cáblová, Faltys – Nikola Cáblová, Liška Hejkavec – 
Vanesa Peterková, Kreuzmann - Honza Mašík, Kulda - Jonáš Michalík, Kvakakvokoax – Her-
bert Pavera, Kuakuakunka – Jana Štěpáníková). Vzhledem k ukončení prvního soutěžního kola 
30. června jsme zatím poslali tři fotografie, 
a to Červenou Karkulku, Plaváčka a Vodnic-
kou rodinku, zbývající fotografie necháváme 
v záloze pro další kola :). 

A jak první kolo dopadlo? Na prvním místě 
se umístil Harry Potter s 610 hlasy, na druhém 
místě skončila Vodnická rodinka s 567 hlasy, 
a třetí místo obsadil Plaváček s 538 hlasy. 
Červená Karkulka skončila na bramborové 
pozici, tj. 4. místo (měla 521 hlasů). Zane-
dlouho přišly ceny, kde byly kalendáře „Celé 
Česko čte dětem“ na rok 2010, pohlednice, 
stolní hry, knihy pro děti a různé časopisy. Pře-
dání výher proběhne v knihovně v měsíci září. 

Děkujeme všem zúčastněným a Romanu 
Vehovskému za pořízení fotografií. 
    
           Bc. Jana Štěpáníková, knihovna Bolatice
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Jugendcamp 2010
Pro mě osobně začal pobyt v Linum již v polovině června, kdy jsem do naší družební vesnice 

přijela vykonat svou školní praxi. Paní starostka Wilma Nickel s manželem mi nabídli letní 
byt, kde jsem celých 5 týdnů mohla bydlet. Praxi jsem vykonávala v NABU, což je přírodovědná 
stanice, zaměřená na péči o čápy a spojená s informačním centrem pro turisty. 
6. týden mého pobytu již začínal každoroční Jugendcamp, který jsem rovněž mohla poznat 
z trochu jiné strany, než jen ze strany hostů. Podílela jsem se na přípravách jako např. stavění 
stanů a celkové přípravě našeho campu. Tak jako každý rok, i tento byl pro nás  připraven skvělý 
program. Vše začalo v pondělí, kdy jsme na berlínském nádraží vyzvedli všechny účastníky 
campu, jak z Bolatic, tak i polských Rud. Všichni jsme se srdečně přivítali, společně povečeřeli 
a v úterý byl náš program zahájen přivítáním, které pro nás připravily děti ze školky. Počasí 
nám skvěle vyšlo a vyjížďka na lodi tak byla pro tento den jako stvořená a koupáním jsme také 
nic nezkazili. Ve středu nás čekala přednáška o zdravé výživě a později jsme si sami společ-
nými silami zdravý a chutný oběd připravili. Poté jsme si šli odpočinout a vyzkoušet některé 
cviky jógy. Den jsme zakončili hrou v kuželky. Ve čtvrtek přišel všemi očekávaný výlet – Berlín. 
V hlavním městě jsme navštívili překrásné zahrady, všichni společně poobědvali a odpoledne 

jsme strávili provětráváním našich peněženek v tamním nákupním centru. Páteční den patřil 
naší vlastní vynalézavosti. Byli jsme rozděleni do dvou skupin, jedna tvořila z keramické hlíny 
a druhá vyráběla máslo. V odpoledních hodinách jsme v Linum přivítali ostatní hosty z Bolatic 
a večer zakončili dováděním na skákacím hradě, bitvami ve skvělých polstrovaných oblecích, 
vyřezáváním do skla a grilováním. Víkendový program zaplnil tradiční každoroční Storchenfest, 
kde jsme za celý Jugendcamp poděkovali sponzorům, zhlédli naši taneční skupinu z Bolatic 
a samozřejmě si skvěle užili večer. Pondělí bylo bohužel dnem odjezdu, který pro nikoho z nás 
nebyl vůbec snadný. Po rozloučení se všemi přáteli jsme zavítali opět domů. Tímto bych chtěla 
poděkovat, že nám je poskytnuta taková možnost, a rovněž doufám, že spolupráce s družebními 
vesnicemi bude i nadále pokračovat jako v předešlých letech a nyní. Jugendcamp je pro nás 
vždy jednou z nejlepších událostí prázdnin a moc bychom si přáli, abychom mohli naše přátele 
v dalších letech přivítat opět u nás. Za sebe taky doufám, že se najdou další, kteří budou mít 
možnost vykonat v Linum svou praxi, nebo na takovouto praxi zavítá někdo k nám do Bolatic. Je 
to možnost, jak poznat jiný styl života a další krok ke zbourání jazykové bariéry.                

Za tuto zkušenost moc děkuji paní starostce Wilmě Nickel a jejímu manželovi. Ostatním, kteří se 
každoročně na Jugendcampu podílí, a našemu panu starostovi, bych ráda za sebe i za ostatní 
zúčastněné (Peťa Šulová, Markét Ratajová, Míša Franková, Kája a Jirka Pernicovi) poděkovala 
za zážitky, které jsme si z Linum přivezli.         Verča Šulová

HLUKFEST 2010
Bolatický HLUKFEST je pořádán Komisí pro mládež, sport a volný čas při OÚ Bolatice ve spo-

lupráci s Dobrovolnými hasiči Bolatice. Letos proběhl již 7. ročník této akce a to v pátek 16. 
července 2010 opět v areálu myslivecké chaty Křeménky. Pro návštěvníky byl připraven opět 
kvalitní program, navíc v letošním roce zpestřen stálicí české metalové scény – kapelou ARA-
KAIN. Téměř 90 minutové vystoupení této legendy potěšilo všechny příznivce metalu s průřezem 
těch nejlepších skladeb jejich téměř 28-leté tvorby. V průběhu večera bylo vystoupení ARAKAINu 
samozřejmě doplněno ještě dalšími regionálními kapelami Helpness, Firezone a Sklepmaster. 

Místní hudební festival HLUKFEST se za svou cca 6-letou historii vypracoval na regionálně 
známou   a kvalitně zorganizovanou kulturní akci a i přes to, že v letošním roce přálo Hlukfestu 
opět skvělé letní počasí, navštívilo jej letos méně návštěvníků než loňský ročník. Přesto věříme, 
že všichni, kteří letos HLUKFEST navštívili, odcházeli spokojeni a kulturně obohaceni.
           Organizátoři Hlukfestu
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Dožínky
Poděkování za letošní úrodu při oslavě Dožínek proběhlo s patřičnou parádou v sobotu 21. 

srpna. Ve 13,30 hodin se shromáždil u hasičárny průvod a za doprovodu dechové hudby  se 
přemístil do kostela. Slavnostně vyzdobený a rozzářený kostel umocňoval celkovou atmosféru 
mše svaté.

Po skončení mše na poděkování za letošní úrodu průvod pokračoval už ve větším počtu, 
směr hřiště. V čele průvodu jely kočáry s koňmi, poníci, vyhrávala živá muzika, pochodovali 
mažoretky, krojované ženy, děti, muži, zástupci bolatických spolků, hosté, hosté polské dru-
žební vesnice, občané, nejen místní, hrčely nazdobené zemědělské stroje, a další. Ty všechny 
se těšily z bohatě vyzdobených ulic Svobody, Hlučínská, Opavská. Cíl průvodu byl na fotbalovém 
hřišti. Zábava a oslavy však zdaleka ještě nekončily. 

Uvítání, hymna ČR, slavnostní salva proběhly jako obvykle. Nově je doplnilo vypouštění 
holubů, kteří vzlétli z připravených klecí k nebi.

Na této tradiční oslavě nechybělo poděkování za úrodu, zdravice hostů, písně seniorek, 
předání věnců a  velkých koláčů, ukázka mlácení, kterou si mohli vyzkoušet i přítomní návštěv-
níci. Ochutnávku žňových jídel nám připravily místní ženy a ti z vás, kteří okusili, se jistě olizují 
ještě teď. I soutěže, dechová hudba, vyhodnocení soutěže o NEJ klobouk, noční karneval, patří 
ke zvyklostem této události.  

Letos jsme navíc přidali mažoretky, oblíbené vystoupení místní mužské taneční skupiny 
BOBŘI, cimbálovou muziku Háj  a ohňovou show.

Obešli jsme se bez finančně náročnějšího programu i proto, že výtěžek ze vstupného ve výši                
8 690,- Kč bychom chtěli koncem roku věnovat, společně s dalšími penězi, handicapovaným                 
a sociálně potřebným dětem a dospělým z Bolatic a Borové.

Proto děkujeme všem, kteří jste se podíleli jak finančně, tak svou účastí na Dožínkách!     
                    Gabriela Bočková

Kultura/Cestování Kultura/Cestování/Inzerce

V rámci snižování cenové nabídky, vám nabízíme nábytek 
za zvýhodněné internetové ceny. Široký výběr dle katalogů a internetu. 
Od 6. 9. 2010 bude kontaktní kancelář na ul. Hlučínské 24 v Bolaticích. 
Případné dotazy, požadavky a objednávky volejte na tel.777 118 492 
nebo zašlete e-mail na sabon@volny.cz. Vše se zárukou a dopravou. 
Ověřte si naše ceny a šetřte své peníze. V SaBoNu stále levněji.
www.sabon.cz

Štrasenfest
V sobotu 28 srpna 2010 proběhl na ulici Okružní, Krátké a Hlavní v Borové již tradiční desátý 

ročník „Štrasenfestu“. I přes nepřízeň počasí probíhaly přípravy od pátečního odpoledne. 
Všichni věřili, že se nakonec sluníčko umoudří a my budeme moci uvítat hosty v krásně nazdo-
bených ulicích. V 16.00 hodin se sešli u brány kovbojové, indiáni i mexičané, aby průvodem 
v doprovodu dechové kapely došli na hřiště mateřské školky, kde už čekali zástupci ulice 
Třešňové, aby předali vlajku Borové, třešňové víno a třešňovici, ale hlavně štrasenfestový klíč, 
kterým jsme symbolický letošní štrasenfest otevřeli. Dechová hudba provedla přítomné hosty 
celou ulicí. Mohli si prohlédnout nabídku jídla a pití, které jsme jim připravili. Myslím, že bylo 
z čeho vybírat a každý si přišel na své. Kdo neměl hlad ani žízeň mohl si zatancovat na dis-
kotéce, která probíhala do časných ranních hodin. Děkuji všem sousedům, kteří se příprav 
štrasenfestu zúčastnili a připravili tak pěkné odpoledne pro občany. 
                 Marta Kolarčíková

Zároveň bude probíhat výprodej skladového zboží!Foto: Richard Sněhota

Foto: Richard Sněhota
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LETNÍ TÁBOR STARÉ HAMRY 2010
KARLOSŮV SVĚT
1. července, jako již tradičně, se děti z Bolatic a širokého okolí 
vydaly  na 14 denní rekreaci do oblíbeného beskydského stře-
diska ve Starých Hamrech. 

Po celou dobu na všechny účastníky tábora opět dohlížel sám 
„ Karlos Veliký“. Na pomoc si vzal několik zdatných pomocníků, 
kteří měli za úkol zkrotit a zabavit 79 táborníků. Děti byly rozdě-
leny do 7 družstev a každé mělo svého vedoucího. Mezi vedoucí 
patřila již známá jména jako například Hanička, Nikolka, Terezka, 
Kikián, Pepík a Honza. V kolektivu jsme také přivítali jednoho vedoucího-nováčka, naši Evičku. 
Další pomocnou silou byli instruktoři Gabka, Marťas a Patrik. Jak se stalo již tradicí, na Hamry 
nás doprovázel také zdatný a velmi šikovný doktor Tom se svou ženou Pavlou a s dětmi Natálkou 
a Tobiáškem. O děti a celý majetek se přes den i  noc starala fenka Yara a želvička Dorotka. 

Jednou z novinek letošního roku bylo nové obsazení v kuchyni. O naše bříška se neustále 
staral kuchtík Alan s manželkou Radkou. Kdo si myslel, že na táboře zhubne, tak se mýlil. 
S Alanem to jednoduše nelze. Ze tří knedlíků se rázem jednoduše stalo šest. Nově obsazeno 
bylo také místo správce a toho se perfektně zhostil (a doufáme, že mu ten elán vydrží hodně 
dlouho) pan Mirek. Splnil nám přání možné i nemožné. Další ikonou rekreační chaty byla beze-
sporu paní Marta, která se každý den starala o pořádek a čistotu a za to jí patří velký dík. 

Letošním tématem byl „Karlosův svět- jeden velký svátek.“  Našim cílem bylo dětem přiblížit 
a nastínit svátky, tak jak se slaví u nás, ale i ve světě. Svátkem, kterým jsme odstartovali letošní 
tábor, byly VELIKONOCE. Pro děti byla připravena vajíčka, která mohly dle vlastního uvážení ozdo-
bit. Samozřejmě nechyběla ani tradiční pomlázka a polévání děvčat vodou. Potom následovalo 
usilovné hledání zajíce v lese, který vlastně ani nebyl zajíc, ale plyšový tučňák. :) Po několikaleté 
odmlce, kdy nám počasí nepřálo, to letos vyšlo a mohli jsme se PRVOMÁJOVÝM průvodem vydat 
na Lysou horu. Na tuto dlouhou cestu (cca 30 km) nám kuchtíci připravili výtečné baličky, kde 
samozřejmě nechyběl řízek. Tuto náročnou procházku všichni bez výjimky zvládli a ten, kdo by si 
myslel, že to děti unavilo, se mýlil!!! SILVESTR, který následoval, se odehrával ve velkém stylu. 
Vyzdobili jsme si jídelnu, kde se potom uskutečnila sváteční diskotéka, na kterou všichni čekali. 
Pořádně jsme si to užili a pobavili se. Před půlnocí jsme se odebrali na terasu, kde jsme si při 
ohromném ohňostroji připili na „Nový rok“. (Samozřejmě nealkoholickým malinovým šampaň-
ským.) Mezi další svátky jsme zařadili DEN DĚTÍ A ZVÍŘAT. Na chatě jsme přivítali mužorety 
z Bolatic, kteří nám předvedli něco ze svého repertoáru     a sklidili od dětí velký aplaus. Děti tak 
mohly nasbírat inspiraci pro vymýšlení vlastní taneční sestavy do táborové spartakiády. Na svátek 
PÁLENÍ ČARODĚJNIC si děti mohly zase například vyzkoušet složitou jízdu na koštěti, při které 
jsme zažili nemálo legrace. Na další svátek HALLOWEEN si děti opracovaly melouny na nádherné 
svícny s motivy čarodějnic, hvězd či obličejů. Tyto svícny jsme poté použili na stezku odvahy, která 
byla letos jen pro odvážné. Dokonce i někteří vedoucí měli strach. A po stezce odvahy to začalo. 
Ano, nejočekávanější svátek v roce - VÁNOCE. Na děti čekal ještě téže noci v jídelně velký, nazdo-
bený, osvětlený vánoční strom. Společně jsme si u prskavek zazpívali koledy a šlo se na kutě. Ráno 
jsme se probudili do mrazivého dne. Teploměr ukazoval -36°C a všude byly 2 metry sněhu. Nás to 
ale nezaskočilo. Měli jsme připraveny běžky a boby, na kterých se soutěžilo. Večer byla připravena 
štědrovečerní večeře. Tu dětem rozdávali losi z celého světa v čele s dědou Mrázem. 

Mimo svátků jsme letos samozřejmě neopomněli ani na tradiční aktivity. Při branném závodu 
si děti vyzkoušely mnoho zajímavých disciplín, mezi které patřila například střelba ze vzdu-
chovky, odhad vzdálenosti nebo letošní netradiční zdravověda. Vítězové v jednotlivých katego-
riích byli odměněni medailí. Samozřejmě ani letos si nenechal ujít Hamerskou olympiádu sám 
velký a velmi populární CH. A. Pomeranč se svou chotí Tomasou. Slavnostně zahájili olympijské 
hry za zvuku hymny a odebrali se na pivo a vepřo, knedlo, zelo na Gruň. Náročná olympiáda 
byla zakončena maratónem. Nechyběl ani táborák, u kterého se zpívalo a předváděly se scénky. 
Letos poprvé se za velkého ohlasu dětí uskutečnila módní přehlídka s volbou miss tábora. Děv-
čata se pečlivě vyfikla a odprezentovala nám své outfity i netradiční úletové modely.  Pozvání 

Kultura/Cestování/Inzerce Sport

na tuto akci přijala také hvězda showbyznysu Ilonka Csáková, která vystoupila v Hamrech se 
svými největšími hity. Mezi další aktivity patřily například oddílové hry, kde děti soutěžily mezi 
sebou v družstvu a ty nejšikovnější dostaly za svůj výkon diplom a malý dáreček. Jelikož nám 
celých 14 dní přálo počasí, zorganizovali jsme také vodní bitvu s balónky    a následné koupání 
v bazénu, kde se děti pořádně vyřádily. Také borůvky jsme stihli nasbírat, a to v rekordním čase. 
Z nich nám udělal pan Alan skvělé knedlíky, ze kterých se mnozí olizují ještě teď.

A tímto se našich 14 dnů v Hamrech pomalu ale jistě naplňovalo. Poslední den byl svým 
tématem nejsmutnější, jelikož nastalo zhodnocení celého pobytu a loučení. Někteří neudrželi 
slzy, někteří byli smutní.... Byli vyhlášeni nejlepší táborníci a také nejlepší družstvo, které získalo, 
za své velmi těsné vítězství, dort. Tímto byly všechny ceny uděleny a mohla začít závěrečná dis-
kotéka, která trvala do pozdních nočních hodin.

Na závěr nezbývá než poděkovat všem, kteří se těch nádherných 14 dnů zúčastnili, a hlavně 
Karlovi, protože díky němu má tento tábor takovou skvělou pověst a ten správný pozitivní náboj. 
Doufáme, že příští rok se sejdeme zase. „PROTOŽE PRÁZDNINY BEZ HAMER NEJSOU PRÁZDNINY!!!“
Za celou posádku Hamerského tábora 2010                           Váš Honza

Aquapark Kravaře oznamuje, 
že z důvodu pravidelné roční údržby  bude aquapark 
v Kravařích mimo provoz ve dnech 2. září až 10. září 2010.
Předpokládané otevření - 11. září 2010 od 8,00 hod.

Borovské hry
Ve dnech 26. až 28. 6. 2010 se uskutečnil 12. ročník setkání obcí Borová, tzv. Borovské hry,  

tentokrát v naší obci. Takže v pátek se naše osada rozrostla o 200 Borováků, kteří se sjeli 
z Čech, Moravy, ale i Slovenska. Ubytováni byli v mateřské školce a v areálu skládky, kdy zde 
vyrostlo docela slušné stanové městečko. Víkendovou akci jsme zahájili v pátek diskotékou 
u hasičské zbrojnice. V sobotu  dopoledne  už začaly  přípravy na  samotné Borovské hry. 
Chystala se jak sportovní dráha pro soutěže, tak stánky s jídlem a pitím, aby žádnému z návštěv-
níků nic nechybělo. A myslím si, že výběr obojího byl obrovský. 
Pro starosty borovských obcí zajistil náš pan starosta projížďku 
kočáry s koňmi po Bolaticích. Tento nápad se setkal s velkým 
ohlasem, všem se moc líbil a samozřejmě hlavně naše obec, 
kterou si takhle prohlédli.
Odpoledne už začaly samotné soutěže, které byly připraveny 
spíše pro legraci, než pro soupeření. No a vyhráli přece Boro-

váci. Ceny byly pro  všechna družstva naprosto stejné, takže je jedno kteří. Pak už byla volná 
zábava. Při hudbě pana Langra se tančilo, vystoupily  dětí z mateřské školy a bolatičtí  Bobři, 
kteří bezkonkurenčně předvedli  skladbu Poupata. O večerní zábavu se postaral Pepa Bochňák 
se svým karaoke a kapela Capitol. Tančilo se do časných ranních hodin. V neděli dopoledne 
došlo na loučení a odjezd hostů domů. Došlo i na slib, že se uskuteční i další ročník borovských 
her, a to příští rok v Havlíčkové Borové. Už se všichni zase moc těšíme.

Tato akce by se ale neobešla bez sponzorů, kteří  nám byli ochotni přispět jak finančně, 
tak materiálně, za což bychom jim chtěli moc poděkovat: Obec Bolatice, Autolehnert – Jiří 
Lehnert, Jiří Ricka-truhlářství, Marek Kučera-truhlářství, Josef „Jupp“ Stoček, Manž. Harazimovi 
Štěpánkovice, Kristián Uvara, Vojtěch Legut, Technické služby, Isotra s.r.o,  Alois Pěcháček, DK 
1 - Ing. Daniel Kozel, Hafera – učební pomůcky s.r.o, Stavitelství Rostislav Uvara, Řeznictví  
Max Ricka, Smíšené zboží Lenka,  HT – elektroinstalace Tomáš Holeš, Vlastislav Polášek, Vilém 
Kerlín, skupina Capitol a dokonce i anonymní sponzor. Podařilo se nám také pro Klokánek 
v Dolním Benešově vydělat u skákacího hradu 1 620,- Kč. Akce by se neobešla ani bez pomoci 
borovských žen, které zdarma napekly buchty ke snídani pro hosty, a  lidiček ochotných pomoci 
kdykoli a s čímkoli dle instrukcí  pořadatelů. Příprava, snídaně, hry úklid atd.  
Moc děkujeme.    Za osadní výbor  - Marta Kolarčíková
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PLOTY – PLETIVO – OPLOCENÍ – MONTÁŽE DĚTSKÉ DOMEČKY
www.detske-domky.cz, Tel.: 722 557 777

Hrabovská 5/39, Ostrava – Nová Bělá, Mitrovice, 724 00, 
Otevírací doba: Po – Pá  8:00 -15:00 

nebo po telefonické domluvě na tel.: 722 550 000

PLOTY - PLETIVO – zabýváme se výstavbou a prodejem oplocení, 
jako jsou poplastovaná nebo pozinkovaná pletiva, apod. Kompletní 

nabídku zboží a služeb naleznete na 
www.ploty-pletivo.cz

GARÁŽOVÁ VRATA OD 9.999 Kč. Výklopná, rolovací i sekční a to 
jak ruční tak s pohonem na dálkové ovládání, včetně montáže. Více 

informací naleznete na 
www.vrata-ostrava.cz

Prodáváme také TÚJE NA ŽIVÝ PLOT OD 
10 KČ. Kompletní nabídka je na

www.thuja.cz

POPLASTOVANÉ PLETIVO KOMPAKT (ZELENÉ)
4-hrané bez zapleteného napínacího drátu, drát průměru

1,65 mm, s poplastováním 2,65 mm, oko 50 mm 
Výška pletiva Cena za bm Balení Celkem

100 cm 45 Kč 25 m 1.125 Kč
125 cm 56 Kč 25 m 1.400 Kč
150 cm 59 Kč 25 m 1.475 Kč
160 cm 67 Kč 25 m 1.675 Kč
180 cm 81 Kč 25 m 2.025 Kč
200 cm 84 Kč 25 m 2.100 Kč

Mezinárodní fotbalový turnaj - Prešov

Jako každý rok tak i letos se uskutečnil ve slovenském Prešově mezinárodní fotbalový turnaj. 
Na již devátém ročníku bylo k vidění 201 týmů z 18 zemí.

Turnaj nabízel širokou škálu kategorií od U8 po U15 chlapci a A15 dívky. Po loňské zkušenosti 
se tým FK Bolatice rozhodl opět zúčastnit. Fotbalové klání hoši započali v kategorii do 11 
a do 15 let. Měli tak možnost porovnat si své síly například s týmy z Ukrajiny, Srbska, Rumun-
ska, Litvy, Lotyšska, ale také ze Slovenska a Polska.
Zahájení celého turnaje proběhlo 3. 7. 2010 slavnostním průvodem v ulicích Prešova, které 
bylo doplněno o kulturní program místních umělců a umělkyň. Na pódiu se nám tak představily 
taneční skupiny různých věkových skupin a nechyběla ukázka tradičního bojového umění. Pře-
kvapením pro malé nadějné fotbalisty bylo seznámení s několika hráči slovenské reprezentace, 
kteří měli to štěstí zahrát si fotbal na africkém trávníku. Slavnostní večer byl jako každoročně 
uzavřen velkolepým ohňostrojem.
Turnaj se nesl v duchu fair play, ale i přesto byly emoce leckdy silnější soupeř. Tým starších žáků 
FK Bolatic vedl trenér David Steffek a o tým mladších žáků se postarali trenéři Robin Obrusník 
a Lucie Steffková. 
Hodnocení celé akce z pohledu hlavního trenéra Davida Steffka:
„Letošní Fragaria cup byl strašně uspěchaný a po organizátorské stránce velmi slabý. Podle 
mého názoru by bylo mnohem lepší, kdyby se tohoto turnaje zúčastnilo méně týmů. Hned by se 
dalo mluvit o lepší organizaci. Z pohledu našeho cíle, se turnaj vyvedl. Jeli jsme zde na jakousi 
dovolenou s kluky, kteří si to zasloužili po velice vydařené sezoně. Mladší i starší kategorie 
se střetly s různými týmy z Evropy. Kromě fotbalu jsme měli možnost navštívit tradiční průvod 
ulicemi Prešova a další atrakce jako byl paintbal a velký termální aquapark v Popradu.“
I přes finanční přispění rodičů se nikdy takováto akce neobejde bez pomoci sponzorů. I letos se 
jich nasbíralo hodně a umožnili tak klukům zažít pár fotbalových chvil na Slovensku. Poděko-
vání patří zejména pekárně AZPEK, zahradnictví Mazal, „C“ baru, pí. Sniehottové za firmu Perfect 
Ladies, pí. Monsbergerové, p. Slivkovi, MK Masoma Klemens, p. Pawlitemu, zahradnictví Mozaika, 

Horní řada zleva: trenérka Steffková Lucie, Narazím Robin, Slivka Jakub, Šefčík Jiří, Harasim David, Michalík Jonáš, Holbíková Sára, 
trenér Obrusník Robin
Dolní řada zleva: hlavní trenér Steffek David, Lokaj Dominik, Nawrath Pavel, Pašková Karolína, Macura Daniel, trenérka Sniehottová Katrin

Horní řada zleva: trenérka Steffková Lucie, Narazím Robin, Slivka Jakub, Šefčík Jiří, Harasim David, Michalík Jonáš, 
Holbíková Sára, trenér Obrusník Robin
Dolní řada zleva: Šefčíková Kateřina, Bitomský Michal, Gargoš Šimon, Koch Adam, Ševčík Šimon, Latková Adéla, Latka Petr

Trenéři, fanoušci a doprovod.

krejčovství Lila, MATES GYM a v neposlední řadě obci Bolatice. Závěrečné slovo pana Steffka: „Přál 
bych každému klukovi, aby si zažil takovou atmosféru, jaká byla v Prešově. Jsem rád, že jsem mohl, 
spolu se svými kamarády, ukázat svým svěřencům  a jejich rodičům něco, co doposud nezažili. 
A myslím si, že do budoucna by si tuto akci mohlo dopřát více týmů z Opavska.“

Výstup na Matterhorn byl úspěšný

Po 19 hodinách jízdy autem z Bolatic jsme unaveni dorazili do kempu ve švýcarské vesničce 
Täsch (1 449 m). Bylo 6. 7. 2010 půl desáté ráno. Namísto odpočinku jsme postavili stan, 

rychle sbalili vybavení (lana, mačky, cepín) a v poledne už seděli v zubačce směr horské stře-
disko Zermatt (1 620 m). Z Zermattu většina horolezců využívá lanovku na Schwarzsee (2 584 
m), protože jsme však my Češi národ spořivý a 39 franků za zpáteční lístek se nám zdálo zby-
tečně moc, rozhodli jsme se jít ve 28°C pěšky, každý s nákladem 20 kg na zádech. V půl sedmé 
večer jsme zcela vyčerpáni dorazili na chatu Hörnlihütte (3 260 m). Tentokrát šla spořivost stra-
nou a okamžitě bylo rozhodnuto, že za 70 franků spíme v teple. Jenomže na dvacetilůžkovém 
pokoji, kde poslední jde spát v jedenáct večer a první vstává v půl druhé ráno, se vlastně nespí.
V půl čtvrté ráno a pak ve čtyři vyrazily první skupinky horolezců s horskými vůdci. Já se svým 
parťákem Jindrou jsme čekali na rozednění, ať zbytečně nebloudíme za tmy, a vyšli jsme v půl 
páté po mizerné snídani. Cestu  z Hörnlihütte (3 260 m) na Solvay (4 003 m) jsme urazili 
za pět hodin. Solvay je bouda pro deset lidí velikosti 5×5m na hřebenu Hörnli bez vody a vařiče, 
ve které je možné se ukrýt před bouří. V půl desáté jsme vyrazili na další cestu k vrcholu, ten-
tokrát už po sněhu a ledu po severní straně hory. Ve dvanáct hodin padla poprvé otázka: „Jak 
dlouho ještě budeme lézt?“. Bylo nutné se vrátit ještě za světla. Já však byl rozhodnut za každou 
cenu vylézt až na vrchol. To se nakonec podařilo a ve 12,53 hod. jsme stáli na vrcholu Matter-
hornu (4 478 m), dominantě Švýcarska a asi nejfotografovanější hoře světa.

Zima nebyla nijak hrozná, ale foukal silný vítr, takže jsme udělali pouze vrcholovou fotku, 
zhlédli okolní čtyřtisícovky, a už po čtvrthodině zahájili sestup. Přestože jsme byli už oba obrov-
sky unavení, na Solvay (4 003 m) jsme se dostali už za dvě a půl hodiny něco po půl čtvrté. 
Tady jsme předešli první dvojici horolezců, kteří ráno před námi vyrazili z chaty Hörnlihütte. Asi 
v pět odpoledne jsme došli další dvojici bloudících horolezců. V tu chvíli už byli před námi jen 
dva horolezci z Nového Jičína (jeden z nich se před rokem dostal na Everest do výšky 8 000 m.) 
Největší trápení nastalo mezi šestou a sedmou hodinou večer ve výšce asi 3 400 m, kdy jsme 
začali bloudit, a bylo třeba slaňovat kolmé stěny. Nakonec jsme se dostali na správnou cestu 

a v devět hodin večer jsme dorazili k chatě Hörnlihütte (3 260 m), o dvě sta metrů níže jsme 
pak postavili stan. Jindra ještě stačil uvařit ze sněhu čaj, to už jsem ale nevnímal, spal jsem!                                                                                                    
V mládí jsem běžel závod na 100 km, čas 12 hodin. Dnes nám výstup a sestup trval 16,5 hodiny.
Ráno jsme zahájili poslední část sestupu do Zermattu (1 620 m). Ten nám trval pět hodin 
a v pravé poledne jsme už byli v campingu v Täsch, odkud jsme před 48 hodinami vyráželi 
k vrcholu. Dne 8. 7. 2010 v patnáct hodin jsme ukončili úspěšnou expedici a vyrazili zpět směr 
Bolatice. Výstup absolvovali Blokesch Jindřich a Heider Pavel.      Heider Pavel
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